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Godne i z szacunkiem było Majowe Świętowanie 

Ze strażackiej młodzieży można być dumnym

W Gminie Radziejowice Narodowe Święto Konstytucji 3 
Maja było ważnym wydarzeniem i obchodzone z należytym 
szacunkiem. W tym roku te obchody połączono z 20 rocznicą 
przyjęcia Polski do Unii Europejskiej, „Świętem Flagi” – ob-
chodzonym dzień wcześniej – 2 maja oraz z gminnymi uro-
czystościami „Dnia Strażaka”. Tradycyjne świętowanie w dniu 
3 maja rozpoczęto od mszy świętej w kościele parafialnym 

pw. Kazimierza Królewicza w Radziejowicach.  

Gmina Radziejowice w ostatnich 
miesiącach była powiatową stolicą 
młodzieżowych przedsięwzięć stra-
żackich. To tutaj dobywały się I Po-
wiatowe Zawody Sportowo-Pożarni-
cze MDP oraz Powiatowe eliminacje 

Ogólnopolskiego Konkursu Wiedzy „Młodzież zapobiega pożarom”.  Strażacka młodzież z naszej gminy 
w tej rywalizacji wspaniale sobie radziła. 

Mam poczucie dobrze spełnionej misji…
… W Gminie Radziejowice przeobrażenia w minionej deka-
dzie następowały bardzo szybko. Z gminy wiejskiej o charak-
terze rolniczym staliśmy się gminą mieszkalno-rekreacyjną, 
jak to określamy: „Radziejowice Gmina nie tylko na weekend”. 
Starałam się, abyśmy postrzegani byli jako gmina z dobrym 
klimatem i energią, pomimo najmniejszego budżetu pośród 

okolicznych samorządów. Czasami z „niczego” trzeba było zrobić „coś” 
i chyba w tym byliśmy dobrzy…

Czytaj na str. 5

Czytaj na str. 15

Czytaj na str. 2

W i e l k i e  Ś w i ę t o  S a m o r z ą d u  w  R a d z i e j o w i c a c h

Samorząd w Radziejowicach posiada zaszczytne symbole 

Uroczyste pożegnanie Urszuli Ciężkiej z samorządem

Do początku tego roku Gmina Radziejowice była jedyną  
w naszym regionie, która nie posiadała swojej tożsamości  
w postaci symbolów. Tak było do obrad samorządowych 
5 lutego 2024 roku, kiedy przyjęto historyczną uchwałę  
w sprawie symboli i insygniów samorządowych. Od tego 
czasu samorząd posiada prawo do: herbu, sztandaru, flagi 
i innych symboli reprezentujących gminę. 

Czytaj na str. 6

Czytaj na str. 8

Poniedziałek 6 maja był wielkim świętem samorządowym. Dniem, w którym po ponad dwumiesięcznej procedurze wyborczej – rozpoczęto  pisanie nowego rozdziału Gminy Radziejowi-
ce. Rozpoczęła się IX kadencja Rady Gminy Radziejowice. W tym dniu odbyło się pierwsze posiedzenie nowo wybranej rady samorządowej. Podczas tych pierwszych, inauguracyjnych obrad  
– 15 radnych złożyło ślubowanie. Przewodniczącą radziejowickiego samorządu została Paulina Partyka, a jej zastępcą Marcin Soból. Ślubowanie złożył nowo wybrany Wójt Gminy Radziejowice 
Artur Jankowski. Było to także uroczyste pożegnanie Urszuli Ciężkiej z radziejowickim samorządem.  

W Gminie Radziejowice w tegorocznych wyborach samorządowych, które odbyły się 7 kwietnia - o 15 mandatów ubiegało się 49 
kandydatów. W 15 okręgach wyborczych Gminy Radziejowice uprawnionych do głosowania było 4.740 wyborców. Z obywatelskiego 
prawa uczestniczenia w procedurze wyborczej skorzystały 2.728 osoby – 57,55 procent. Wójt Gminy – Artur Jankowski został wybrany 
w II turze głosowania stosunkiem głosów – 1318 do 931. Szczegółowe wyniki wyborcze na str. 3 i 4.

Ślubowanie radnyCh i nowego wójta

MieszkańCy wybrali swoiCh radnyCh i wójta
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Gmina Radziejowice ma zaszczytne symbole wspólnoty

wójt URszUla ciężka o symbolach Gminy Radziejowice 

H e r b ,  f l a g a ,  s z t a n d a r,  ł a ń c u c h y  o r a z  p i e c z ę c i e

W dniu 5 lutego 2024 roku radni jednogłośnie przyjęli uchwałę nr LXXIII/544/2024 Rady  
Gminy Radziejowice z dnia 5 lutego 2024 r o zatwierdzeniu symboli Gminy Radziejowice.  
Takimi symbolami będą: herb i flaga, sztandar i pieczęci gminne, a także insygnia – łańcuchy 
samorządowe dla Wójta Gminy Radziejowice i Przewodniczącego Gminy Radziejowice. 

Gminne symbole  
– po latach starań

Zgodnie z ustawą jednostki samorządu 
terytorialnego mogą ustanawiać w drodze 
uchwały własne herby, flagi, emblematy oraz 
insygnia i inne symbole. Po wielu latach starań 
i opracowań również i Gmina Radziejowice ma 
swoje symbole i insygnia. Minister Spraw We- 
wnętrznych i Administracji 21 listopada 2023 r. 
wyraził pozytywną opinię w sprawie złożonych 
przez Gminę Radziejowice projektów herbu,  
flagi, sztandaru, łańcuchów i pieczęci. 

Podstawę do wydania w/w opinii stanowi-
ła Uchwała Komisji Heraldycznej z dnia 10 listo-
pada 2023 roku. Zgodnie z powyższym wzory 
symboli ustanawiane są w zgodzie z zasadami 
heraldyki, weksylologii i miejscową tradycją 
historyczną. Kolejny krok w tej sprawie należał 
do samorządu gminy, który ma wyłączną kom-
petencję podjęcia w tej sprawie uchwały. Rada 
Gminy Radziejowice  podjęła stosowną uchwałę 
w poniedziałek 5 lutego 2024 roku.

Z należytą powagą  
i poszanowaniem

Herb jest graficznym znakiem określającym 
tożsamość społeczności lokalnej. Jako najważ-
niejszy znak rozpoznawczo-własnościowy, wy-
korzystywany będzie m.in. podczas oficjalnych 
spotkań lub jako znak oficjalnej korespondencji. 
Jest znakiem rozpoznawczym i identyfikacyj-
nym gminy. Herb, flaga, sztandar, łańcuchy oraz 
pieczęci, to najważniejsze, a zarazem zaszczyt-
ne symbole naszej terytorialnej wspólnoty. Tym 
kierowali się radni Rady Gminy Radziejowice 
podejmując w tej sprawie uchwałę.

Uchwalone symbole Gminy Radziejowice: 
herb, flaga, sztandar, łańcuchy oraz pieczęcie 
podlegają ochronie prawnej. Prawo używania 
herbu i flagi przysługuje organom gminy i jej-
jednostkom organizacyjnym. Wizerunek herbu 
i flagi może być wykorzystywany w celach 
promocyjnych. Natomiast wykorzystywanie 
i rozpowszechnianie wizerunku herbu i flagi 
w celach komercyjnych następuje wyłącznie 
po uzyskaniu pisemnej zgody Wójta Gminy 
Radziejowice. Symbole i insygnia mogą być 
umieszczane, używane i rozpowszechniane 
wyłącznie w sposób zapewniający im należytą 
powagę i poszanowanie. Natomiast prawo do 
używania łańcuchów przysługuje wyłącznie 
Wójtowi Gminy Radziejowice oraz Przewodni-
czącemu Rady Gminy Radziejowice.

Takie są symbole  
Gminy Radziejowice

¡ Herb Gminy Radziejowice przedsta-
wia:  W symbolice herbu przyjęto odniesienie 
do rodu Krasińskich, który położył największe 
zasługi w rozwoju nie tylko Radziejowic, ale ca-

łej okolicy. Drugą przesłanką była postać patro-
na miejscowego kościoła – czyli św. Kazimierza 
Królewicza. Herb Gminy Radziejowice przedsta-
wia w błękitnym polu tarczy w jej górnej części 
mitrę książęcą nad dwoma liliami, symbolizu-
jącymi św. Kazimierza Królewicza, w dolnej zaś 
czarnego kruka ze złotym pierścieniem w dzio-
bie, a więc uszczerbienie herbu szlacheckiego 
Ślepowron, którym pieczętowali się Krasińscy.

¡ Flaga Gminy Radziejowice jest płatem 
materiału w proporcjach 5:8 barwy błękitnej  
z umieszczonym w środkowej części godłem 
gminy.

¡  Sztandar Gminy Radziejowice sta-
nowi płat materiału w rozmiarze 100 x 100 cm. 
Strona główna to płat materiału barwy czerwo- 
nej obszyty złotą frędzlą z wyhaftowanym 
srebrną nicią godłem Polski – orłem. Ornament 
z liści oliwnych ułożony wzdłuż wewnętrznych 
krawędzi sztandaru. Strona odwrotna również 
barwy czerwonej z umiejscowionym pośrodku 
herbem Gminy Radziejowice. Powyżej napis 
majuskułowy – GMINA, poniżej również ma-
juskułą – RADZIEJOWICE. Zastosowano taki 
sam ornament z liści oliwnych, jak na stronie 
głównej. Głowicę sztandaru stanowi stylizo-
wana lilia.

¡ Łańcuch dla Wójta Gminy Radziejo-
wice (złoty) i Przewodniczącego Rady Gmi- 
ny Radziejowice (srebrny), składa się z kwa-
dratów ozdobionych maswerkami. Ogniwa po-
łączone są ze sobą złotymi/srebrnymi – pozła-
canymi/posrebrzanymi) łańcuszkami. Medalion 
stanowi tarcza herbowa z godłem Gminy.

¡ Ustanowiono trzy okrągłe pieczęcie 
średnicy 36 mm wyobrażające godło Gminy 
Radziejowice. W otoku napis majuskułowy  
o prostym kroju czcionki: GMINA RADZIEJOWI-
CE z dywizorem w postaci krzyża na godzinie 
12. Dwie inne pieczęcie mają układ taki sam,  
a legendę o brzmieniu: WÓJT GMINY RADZIEJO-
WICE i RADA GMINY RADZIEJOWICE.

– Dotychczas byliśmy jedyną  gminą w na- 
szym regionie, która nie posiadała swojej toż-
samości w postaci symbolów.  Do obrad samo-
rządowych które odbywają się w poniedziałek  
5 lutego 2024 roku nie posiadaliśmy herbu, 
sztandaru, flagi i innych symboli, które reprezen-

towałyby naszą gminę. Przyznaję, że zaczęliśmy 
już dawno zabiegać o zatwierdzenie naszego 
herbu i związanych z  nim symboli. Podjęłam 
szereg działań, gdyż nie wyobrażam sobie, aby 
w dalszym ciągu Gmina nie posiadała symboli, 
z którymi będzie  utożsamiała się nasza społecz-
ność. Wymagało to trochę czasu, abyśmy mogli 
naszym radnym przedstawić projekt uchwały 
Rady Gminy Radziejowice w  tej sprawie. Rada 
Heraldyczna długo i nie bez perturbacji pracowa-
ła nad opracowaniem i opiniowaniem naszego 
herbu. Przyznaję, że proponowane symbole, nie 
zawsze były odzwierciedleniem naszej symboliki 
oraz tożsamości historycznej i kulturowej. Jestem 
szczęśliwa, że zdążyliśmy ten temat sfinalizować 
przed zakończeniem tej kadencji i mojej misji 
Wójta Gminy Radziejowice…– powiedziała 
była Wójt Urszula Ciężka.
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Wójtem się byWa, a człoWiekiem się jest…

Gmina RadziejoWice WybRała Wójta aRtuRa jankoWskieGo
J a k  p r z e b i e g a ł y  w y b o r y  W ó j t a  w  G m i n i e  R a d z i e j o w i c e ?

Do drugiej tury wyborów samorządowych o funkcję Wójta Gminy Radziejowice rywalizo-
wali: Paweł Dymecki i Artur Jankowski. W tych wyborach frekwencja wyniosła 47,60 procent 
– oznacza to, że na 4.454 osób uprawnionych do udziału w głosowaniu, do lokali wyborczych 
przyszło 2.263 mieszkańców, którzy zdecydowali się uczestniczyć w wyborze włodarza ich 
gminy na najbliższe pięć lat. Zdecydowaną większością głosów: 1.318 do 931 – mandat za-
ufania otrzymał Artur Jankowski, w którego ręce wyborcy przekazali funkcję Wójta Gminy 
Radziejowice w latach: 2024-2029.

„Obejmując urząd Wójta Gminy Radzie-
jowice, uroczyście ślubuję, że dochowam 
wierności prawu, a powierzony mi urząd 
sprawować będę tylko dla dobra publicz-

nego i pomyślności mieszkańców gminy. 
Tak mi dopomóż Bóg”. Po złożeniu tej treści 
ślubowania – nowy Wójt Gminy Radziejowi-
ce Artur Jankowski powiedział: W pierwszej 
kolejności chciałbym podziękować dwóm oso-
bom – Pani Urszuli Ciężkiej oraz Pani Wiolet-
cie Micewicz za to, że wiele lat temu zaprosiły 
mnie do współpracy z Gminą Radziejowice. 
Bez wzajemnego zaufania i naszej wspólnej 
ciężkiej pracy nie byłoby mnie w tym miejscu, 
w którym obecnie się znajduję.

Podziękowania składam ustępującej Pani 
Wójt – Urszuli Ciężkiej, za ponad 5 lat naszej 
współpracy na rzecz Gminy Radziejowice, za 
merytoryczne podejście do każdego tematu, 
za otwartość na rzeczy nowe. Dziękuję za 
wspólne dzielenie się troskami oraz rozwią-
zywanie najtrudniejszych spraw w atmos-
ferze spokoju i zaufania. Wójtem się bywa, 
a człowiekiem się jest – dlatego też dziękuję 

za Pani serdeczny uśmiech, życzliwość oraz 
pogodę ducha, które to cechy towarzyszyły 
nam w najtrudniejszych chwilach. Życzę dużo 
zdrowia, wszelkiej pomyślności oraz radości 
w realizacji osobistych planów i spełnienia 
marzeń.

Składam również podziękowania dla 
Radnych i Sołtysów, tych z poprzedniej kaden-
cji, jak i nowo wybranych – to właśnie czynne 
zaangażowanie wielu z Was w zadania samo-
rządu lokalnego powoduje, że sprawy Urzędu 
stają się bliższe mieszkańcom. Wasze cenne 
spostrzeżenia, inicjatywy oraz uwagi są dla 
nas pracowników samorządowych bardzo 
ważne w realizacji przedsięwzięć gminnych 
oraz spełnianiu potrzeb naszych mieszkań-
ców. Dziękuję również dyrektorom i kierow-
nikom gminnych jednostek organizacyjnych, 
placówek oświatowych, referatów urzędu 
oraz wszystkim pracownikom samorządo-

Wyniki I tury Wyborów Wójta 
Gminy Radziejowice:

¡	Paweł Dymecki – 954 gł. – 35,65 proc.
¡ Grażyna Górka – 509gł. – 19,02proc.
¡ Artur Jankowski – 1.213 gł. – 45,33proc.

Wyniki II tury Wyborów Wójta 
Gminy Radziejowice:

¡ Paweł Dymecki – 931 gł. – 41,40 proc.
¡ Artur Jankowski – 1.318 gł. – 58,60 proc.

Tak rozłożyły się głosy w poszczególnych 
Okręgach Wyborczych w II turze wyborów 
Wójta Gminy Radziejowice:

Okręg nr 1. S.P. ul. Kubickiego: 
¡ Paweł Dymecki – 297 gł. – 44,33 proc. 
¡ Artur Jankowski – 373 gł. – 55,67 proc.
Frekwencje – 48,84 proc.

Okręg nr 2. S.P. ul. Kubickiego:
¡ Paweł Dymecki – 212 gł. – 41,65 proc.
¡ Artur Jankowski – 297 gł. – 58,35 proc.
Frekwencja – 56,86 proc.

Okręg nr 3. S.P. w Korytowie A:
¡Paweł Dymecki – 211 gł. – 48,51 proc.
¡ Artur Jankowski – 224 gł. – 51,49 proc.
Frekwencja – 42,09 proc.

Okręg nr 4. Hala Sportowa w Korytowie A:
¡ Paweł Dymecki – 77 gł. – 27,30 proc.
¡ Artur Jankowski – 205 gł. – 72,70 proc.
Frekwencja – 44,94 proc.

Okręg nr 5. S.P. w Kuklówce 
Radziejowickiej:
¡ Paweł Dymecki – 127 gł. – 37,57 proc.
¡ Artur Jankowski – 211 gł. – 62,43 proc.
Frekwencja – 44,20 proc.

Okręg nr 6. DPS w Tartaku Brzózki:
¡ Paweł Dymecki – 7 gł. – 46,67 proc.
¡ Artur Jankowski – 8 gł. – 53,33 proc.
Frekwencja – 48,48 proc.                        T.

wym za wzajemne budowanie doświadczenia 
i bardzo dobrą współpracę.

Przejmując funkcję Wójta Gminy Ra-
dziejowice na IX kadencję, zobowiązuję się 
do pracy na rzecz naszej małej ojczyzny na 
najwyższym poziomie, z pełnym oddaniem 
 i zaangażowaniem. Aby cele i zadania gmin-
ne były realizowane sprawnie, z poszanowa-
niem ogólnie przyjętych zasad oraz przepi-
sów prawa, aby wzrastał dobrobyt i poziom 
życia wszystkich mieszkańców naszej gminy,  
a podmioty prowadzące u na działalność 
mogły się rozwijać. Liczę, że zarówno, ja – jak 
i wszystkie osoby ze mną współpracujące 
staniemy na wysokości zadania, czego Sobie 
i Państwu życzę… – mówił nowy Wójt Gmi-
ny Radziejowice Artur Jankowski, podczas 
pierwszych obrad Rady Gminy Radziejowice 
w dniu 6 maja.
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Mieszkańcy GMiny Radziejowice wybRali swoich Radnych
W Gminie Radziejowice w tegorocznych wyborach samorządowych, które odbyły się 7 kwietnia – o 15 mandatów 

ubiegało się 49 kandydatów. W 15 okręgach wyborczych Gminy Radziejowice uprawnionych do głosowania było 4.740 
wyborców. Z obywatelskiego prawa uczestniczenia w procedurze wyborczej skorzystały 2.728 osoby – 57,55 procent. 

Do Rady Gminy Radziejowice naj- 
więcej radnych wprowadził Ko- 

mitet Wyborczy Wyborców Wspólna Przy-
szłość – obecnego Wójta Artura Jankowskie-
go – 10 radnych, 2 radnych ma KKW Trzecia 
Droga, a po jednym: KKW PiS, KWW Nieza-
leżni i Odpowiedzialni oraz KWW Wspólne 
Dobro Gmina Radziejowice.

Radnymi Rady Gminy Radziejowice 
IX kadencji zostali: Aleksandra Jarosz,  
Grzegorz Krukowski, Grażyna Jabłoń-
ska, Tomasz Bucior, Marcin Soból, Lu-
cyna Pokropek, Teofil Strzemieczny, 
Małgorzata Stasiarczyk, Tomasz Dere-
wenda, Stanisław Szczygieł, Paulina 
Partyka, Tomasz Bodecki, Beata Trza-
skowska, Piotr Uler i Mieczysław Bielak.

Jak głosowano w poszczególnych 
okręgach wyborczych:

Okręg nr 1
¡  KWW Wspólna Przyszłość – Jarosz 

Aleksandra Teresa – 138 gł.;
¡  KWW Niezależni i Odpowiedzialni  

– Stępień Ewa Teresa – 63 gł.;
¡  KWW Dla Wszystkich – Chlebicki  

Dariusz Mirosław – 19 gł.;

Okręg nr 2
¡  KKW Trzecia Droga PSL-PL2050 – 

Krukowski Grzegorz Kazimierz – 94 gł.;
¡  KWW Wspólna Przyszłość – Haude 

Małgorzata Jadwiga – 54 gł.;
¡  KWW Niezależni i Odpowiedzialni  

– Doszla Tomasz Jakub – 50 gł.;
¡  KWW Dla Wszystkich – Kleczewska 

Mariola Małgorzata – 16 gł.;
 
Okręg nr 3
¡ KWW Wspólna Przyszłość – Jabłoń-

ska Grażyna Iwona – 119 gł.;
¡  KWW Niezależni i Odpowiedzialni  

– Zygmunt Rafał – 39 gł.;
¡  KWW Dla Wszystkich – Trela Sylwe-

ster Lucjan – 63 gł.;
 
Okręg nr 4
¡  KWW Wspólna Przyszłość – Bucior 

Tomasz – 56 gł.;
¡  KWW Niezależni i Odpowiedzialni  

– Mesjasz Jakub Łukasz – 28 gł.;

¡  KWW Dla Wszystkich – Bielawski  
Michał – 54 gł.;

Okręg nr 5
¡  KWW Wspólna Przyszłość – Soból 

Marcin – 90 gł.;
¡ KWW Dla Wszystkich – Górka Graży-

na – 22 gł.;
 
Okręg nr 6
¡  KW Prawo i Sprawiedliwość – Po-

kropek Lucyna Krystyna – 79 gł.;
¡ KKW Trzecia Droga PSL-PL2050 – Szy-

mańska Krystyna Henryka – 47gł.;
¡  KWW Wspólna Przyszłość – Micha-

łowska Barbara – 46 gł.;
¡  KWW Niezależni i Odpowiedzialni  

– Stępniak Marian – 48 gł.;
 
Okręg nr 7
¡  KWW Konfederacja i Bezpart. Sam. 

– Maliszewski Jacek Maksymilian – 17 gł.;
¡ KKW Trzecia Droga PSL-PL2050 – Ko-

ciszewska Danuta Małgorzata – 13 gł.;
¡ KWW Wspólna Przyszłość – Kruszel-

nicka Agnieszka – 12 gł.;
¡  KWW Niezależni i Odpowiedzialni  

– Ignaszak Ewa – 87 gł.;

¡  KWW Dla Wszystkich – Piorunowski 
Mariusz Robert – 13 gł.;
¡  KWW Wspólne Dobro Gmina Radzie-

jowice – Strzemieczny Teofil Stanisław 
– 105 gł.;

 
Okręg nr 8
¡  KWW Konfederacja i Bezpartyjni  

Samorządowcy – Maliszewski Ryszard Krzysz-
tof – 10 gł.;
¡  KWW Wspólna Przyszłość – Matusiak 

Urszula Ewa – 68 gł.;
¡ KWW Niezależni i Odpowiedzialni – Sta-

siarczyk Małgorzata – 88 gł.;
 
Okręg nr 9
¡  Komitet WW Wspólna Przyszłość  

– Derewenda Tomasz – 140 gł.;
¡  KWW Niezależni i Odpowiedzialni  

– Stasiw Anna Katarzyna – 54 gł.;
 
Okręg nr 10
¡ KKW Trzecia Droga PSL-PL2050 – Szczy-

gieł Stanisław Adam – 62 gł.;
¡  KWW Wspólna Przyszłość – Klucznik 

Sławomir – 56 gł.;
¡  KWW Niezależni i Odpowiedzialni  

– Leczkowska Jolanta Bożenna – 42 gł.;

¡ KWW Dla Wszystkich – Gralak Krzysztof 
– 27 gł.;

Okręg nr 11
¡ KW Prawo i Sprawiedliwość – Madej-

czyk Adrian – 39 gł.;
¡ KWW Wspólna Przyszłość – Partyka 

Paulina Stanisława – 144 gł.;
¡  KWW Niezależni i Odpowiedzialni  

– Lupa Jolanta – 21 gł.;
 
Okręg nr 12
¡  KKW Trzecia Droga PSL-PL2050 Szy-

mona Hołowni – Piątkowski Tomasz – 40 gł.;
¡ KWW Wspólna Przyszłość – Bodecki 

Tomasz Kamil – 59 gł.;
¡  KWW Niezależni i Odpowiedzialni  

– Kowalski Dariusz – 25 gł.;
¡ KWW Dla Wszystkich – Pędzich Kari-

na – 19gł.;
 
Okręg nr 13
¡  KWW Wspólna Przyszłość – Trza-

skowska Beata Magdalena – 120 gł.;
¡  KWW Niezależni i Odpowiedzialni  

– Szczęsny Daniel Antoni – 88 gł.;
 
Okręg nr 14
¡  KWW Wspólna Przyszłość – Uler 

Piotr Paweł – 52 gł.;
¡  KWW Niezależni i Odpowiedzialni  

– Kostro Anna – 12 gł.;
¡ KWW Dla Wszystkich – Brysiak Aneta 

Małgorzata – 11 gł.;
 
Okręg nr 15
¡  KWW Wspólna Przyszłość – Bielak 

Mieczysław Tadeusz – 78 gł.;
¡  KWW Niezależni i Odpowiedzialni  

– Wrońska Olga Joanna – 23 gł.;
¡ KWW Dla Wszystkich – Walas-Kamiń-

ska Beata – 38 gł.;

Kandydaci oznaczeni pogrubionym 
drukiem zostali wybrani radnymi Rady 
Gminy Radziejowice na IX kadencję Rady 
– 2024-2029.  
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Ślubowanie – wielkie Święto Samorządu w radziejowicach
W Radziejowicach, poniedziałek 6 maja był wielkim świętem samorządowym – dniem, w którym zakończono ponad 

dwumiesięczną procedurę wyborczą na terenie Gminy. W tym dniu odbyło się pierwsze posiedzenie nowo wybranej Rady 
Gminy Radziejowice, podczas którego 15 radnych złożyło ślubowanie. Przewodniczącą radziejowickiego samorządu zo-
stała Paulina Partyka, a jej zastępcą Marcin Soból. Ślubowanie złożył nowo wybrany Wójt Gminy Radziejowice Artur Jan-
kowski. Było to także uroczyste pożegnanie Urszuli Ciężkiej z radziejowickim samorządem.  

W Gminie Radziejowice tegoroczne 
wybory samorządowej przyniosły duże 
zmiany w strukturze władzy lokalnej. 
Oznacza to także wybór nowego Wójta 
Gminy – został nim znany samorządo-
wiec - Artur Jankowski, który w II tu-
rzegłosowania zdecydowanie pokonał 
Pawła Dymeckiego. Z 15 osobowego 
składu Rady Gminy Radziejowice po-
przedniej kadencji zostało wybranych 
pięcioro radnych i są to: Marcin Soból, 
Tomasz Bucior, Paulina Partyka, Beata 
Trzaskowska i Mieczysław Bielak. Nowi 
radni tej kadencji to: Aleksandra Ja-
rosz, Grzegorz Krukowski, Grażyna  
Jabłońska, Lucyna Pokropek, Teofil 
Strzemieczny, Małgorzata Stasiarczyk, 
Tomasz Derewenda, Stanisław Szczy-
gieł, Tomasz Bodecki i Piotr Uler.   

Pierwszą Sesję Rady Gminy w Radzie-
jowicach, inaugurującą IX kadencję samo-
rządu otworzył radny senior – Mieczysław 
Bielak. Podczas tych obrad cała piętnastka 
radnych złożyła ślubowanie, a przewodni-
cząca Gminnej Komisji Wyborczej – Anna 
Szlaga wręczyła radnym nowej kadencji 
zaświadczenia o wyborze na Radnego Rady 
Gminy Radziejowice. 

Na przewodniczącą samorządu została 
zgłoszona kandydatura radnej Pauliny Par-
tyki, która w głosowaniu tajnym, jednogło-
śnie została wybrana Przewodniczącą Rady 
Gminy w Radziejowicach, wybrano też jej 
zastępcę, wiceprzewodniczącym został rad-
ny Marcin Soból. 

Uroczyście ślubował nowy Wójt Gminy 
Radziejowice – Artur Jankowski: „Obejmu-
jąc urząd Wójta Gminy, uroczyście ślubuję, że 
dochowam wierności prawu, a powierzony 
mi urząd sprawować będę tylko dla dobra 
publicznego i pomyślności mieszkańców 
gminy. Tak mi dopomóż Bóg”. Po ślubowa-
niu nowy włodarz Gminy Radziejowice 
podziękował wójt Urszuli Ciężkiej oraz byłej 
sekretarz Wioletcie Micewicz za zaproszenie 
go przed laty do współpracy z Gminą Ra-
dziejowice. –…Bez wzajemnego zaufania 
i naszej wspólnej ciężkiej pracy nie byłoby 
mnie w tym miejscu, w którym obecnie się 
znajduję…– mówił pan wójt. Podziękowa-
nia zostały skierowane również do radnych 
i sołtysów, obecnej i minionej kadencji,  
a także do dyrektorów i kierowników gmin-
nych jednostek i wszystkich pracowników 
samorządowych.  

Już była Wójt Gminy Radziejowice  
– Urszula Ciężka w swoim wystąpieniu przy-
bliżyła zebranym wspólne dokonania, jakie 
miały miejsce w gminie w ponad pięciu la-
tach minionej kadencji i we wcześniejszym 
okresie. Był to imponujący katalog dokonań 
oraz przemian gospodarczych i cywilizacyj-
nych, jakie miały miejsce w minionych 12 
latach, kiedy włodarzem gminy była Pani 
Urszula. Podczas inauguracyjnego posie-
dzenia samorządu – oficjalne i serdecznie 
podziękowano Wójt Urszuli Ciężkiej za pracę 
na rzecz małej ojczyzny – Gminy Radziejo-
wice. Żegnająca się ze swoim samorządem, 
zapewniała, że jeśli zajdzie potrzeba zawsze 
jest gotowa być pomocną. Dodając, że tutaj 
w ukochanej Gminie Radziejowice, której 
jest mieszkańcem – wciąż będzie biło jej 
serce. Urszula Ciężka, podziękowała wszyst-
kim osobom, które współpracowały z nią 
podczas sprawowania funkcji Wójta Gminy 
Radziejowice   w latach 2012 – 2024. Nowe-
mu Wójtowi życzyła dużo siły, wytrwałości  
i zapału do pracy na rzecz samorządu.

Zostały wręczone bukiety kwiatów,  
a w radziejowickiej rodzinie samorządowej 
– podziękowaniom i gratulacjom, a także 
długim owacjom nie było końca. 
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Święto Flagi i Konstytucji 3 Maja w Radziejowicach
W Gminie Radziejowice – podobnie, jak w całym kraju – Narodowe Święto Konstytucji 3 Maja było ważnym wydarzeniem  

i obchodzone z należytym szacunkiem. W tym roku obchody 233 rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja połączono z 20 rocz-
nicą przyjęcia Polski do Unii Europejskiej, „Świętem Flagi” – obchodzonym dzień wcześniej – 2 maja oraz z gminnymi uroczysto-
ściami „Dnia Strażaka”.  Najważniejsze było Święto Narodowe Konstytucji 3 Maja. Tradycyjne te obchody rozpoczęto od mszy 
świętej w kościele parafialnym pw. Kazimierza Królewicza w Radziejowicach.  

Gospodarzami świątecznych, majo- 
wych wydarzeń byli: wójt Urszula 

Ciężka i jej następca – wójt elekt Artur Jan- 
kowski. W tym dniu – tak ważnym dla Pola- 
ków, w Radziejowicach obchody Narodowe-
go Święta Konstytucji 3 Maja rozpoczęły się 
od mszy św. w intencji Ojczyzny, odprawio- 
nej przez proboszcza ks. Henryka Andrze-
jewskiego. W radziejowickiej świątyni  
zgromadzili się przedstawiciele władz samo-
rządowych, strażacy delegacje szkół, harce- 
rze oraz mieszkańcy. Ksiądz prałat w swojej 
eucharystii podkreślał, iż w dniu 3 maja, ob-
chodzimy dwa bardzo ważne święta – Naro-
dowe Święto Konstytucji 3 Maja oraz Święto 
Najświętszej Maryi Królowej Polski. Podczas 
mszy św. oprawę muzyczną tradycyjnie przy-
gotował Chór Gaudeamus dyrygowany przez 
Barbarę Paszkiewicz. 

Na Placu  
pod Biało-Czerwoną

Po ceremonii kościelnej dowódca uroczy-
stości dh Artur Szczepanik poprowadził świą-
teczny korowód pocztów sztandarowych, 
strażaków, harcerzy, przedstawicieli władz 
samorządowych i mieszkańców na miejsce 
oficjalnych świąt majowych – na Gminny 
Plac Flagowy „Pod biało-czerwoną”. Tam 
zebrało się ponad 200 osób, uczestniczących 
w gminnych obchodach: 20-rocznicy wstą-
pienie Polski do UE, Święta Flagi, Konstytucji 
3 Maja i Międzynarodowego Dnia Strażaka. 
Obchody tych wydarzeń rozpoczęto od wcią-
gnięcia flagi na maszt przez strażacki poczet 
flagowy oraz odśpiewania przez zebranych 
Hymnu Państwowego pod przewodnictwem 
Chóru Gaudeamus. Wśród gości byli m.in. 
Komendant PSP Żyrardów – st. bryg. Mariusz 
Tymoszewicz, Prezes Oddziału Powiatowego 
ZOSP – Waldemar Suski, Przewodnicząca 
VIII kadencji Rady Gminy w Radziejowicach 
Grażyna Górka wraz z radnymi. Wójt Gminy 
Radziejowice – Urszula Ciężka, Wójt Elekt 
– Artur Jankowski, Sekretarz Gminy – Ane-
ta Kowalska-Sobhani, radny samorządu 
powiatowego i b. wójt oraz starosta – Woj-

ciech Szustakiewicz, ks. prałaci – Henryk 
Andrzejewski i Waldemar Okurowski, b. wójt 
Gminy Radziejowice Kazimierz Drążkiewicz i 
st. bryg. w stanie spoczynku – Andrzej Okle-
siński. Swoją obecność  
zaznaczyli strażacy i 
poczty sztandarowe:  
OSP – Radziejowice, 
Korytów i Kuklówka 
Zarzeczna z prezesami 
jednostek: Markiem 
Leja, Tomaszem Rokwi- 
szem i Marcinem Sa-
dowskim. W tej uro-
czystości uczestniczyły 
uczniowskie poczty sztandarowe Szkół 
Podstawowych z: Radziejowic, Korytowa A 
i Kuklówki Radziejowickiej oraz powiatowy 
poczet sztandarowy PSL. Obecni byli harcerze 
– 10 Drużyna z Kuklówki Zarzecznej i 77 MDH 
im. Zawiszy Czarnego z Jaktorowa, którzy  
z wielką dumą prezentowali kilkumetrową 
flagę narodową. Uroczystości prowadziła 
inspektor Justyna Klimaszewska.

Wójt Urszula Ciężka
Na uwagę zasługiwało przemówienie 

Wójta Gminy Radziejowice – Urszuli Ciężkiej, 
dla której było to ostatnie publiczne wystą-
pienie przed mieszkańcami – jako włodarza 
gminy. Pani Wójt w swojej wypowiedzi pod-
kreśliła, jak bardzo ważnym jest świętowa-
nie Konstytucji 3 Maja, będącej dla Polaków 

symbolem patriotyzmu i miłości do Ojczyzny.
– Szanowni Państwo przez ostatnie 12 

lat starałam się jako Wójt Gminy Radziejowice 
kultywować patriotyzm, który bardzo leży mi 
na sercu – dając dobre przykłady dzieciom, 
młodzieży i dorosłym. Dziękuję, że zawsze 
byliście ze mną. Dzisiaj serce się raduje, kiedy 
widzimy tak licznie powiewające biało-czer- 
wone flagi trzymane przez naszych mieszkań-

ców… W naszej narodowej historii widać, jak  
wielka była potrzeba posiadania symbolu 
narodowego, który był z Polakami na dobre i 
na złe. Podnosił na duchu i zagrzewał do walki 
o wolną Ojczyznę. Dzień Flagi ustanowiony  
2 maja w roku 2004, jest świętem barw na 
rodowych i szacunku dla nasze narodowej  
– biało-czerwonej flagi… Oprócz symboli  
narodowych nasza Gmina – wreszcie po wie-
lu latach starań – posiada herb z właściwą  

historyczną na niej symboliką, którą umiesz-
czamy na naszych flagach, sztandarze, pie- 
częciach i łańcuchach. Przyjęliśmy w tej sym- 
bolice wiele odniesień do rodu Krasińskich,  
którzy mają największe zasługi w rozwoju nie 
tylko Radziejowic, ale i całej okolicy…– mó-
wiła wójt Urszula Ciężka.

                  Wójt – elekt  
Artur Jankowski

Wójt – elekt Artur 
Jankowski podziękował 
mieszkańcom za tak liczne 
przybycie na uroczystości  
związane z „Dniem Flagi”, 
rocznicą uchwalenia Kon- 
stytucji 3 Maja i Gminne 
Święto Strażaka. –… 
Jako nowo wybrany Wójt 

naszej pięknej i dumnej gminy – dziękuję za 
udział w niedawnych wyborach samorządo-
wych, za okazane zaufanie i powierzenie mi 
tak ważnej i odpowiedzialnej funkcji Wójta 
Gminy Radziejowice. Zapewniam, że tak jak 
dotychczas – na pierwszym miejscu stawia-
łem, zawsze będę  stawiał dobro mieszkańców 
naszej małej Ojczyzny jaką jest Gmina Radzie-
jowice… Konstytucja 3 Maja miała być aktem 
reformatorskim i dźwignią zmian w czasach  

bardzo trudnych dla Rzecz-
pospolitej Polskiej. Okazała 
się dokumentem, który 
przez wieki ukształtował 
nasz naród, stała się symbo- 
lem Polskości, wspólnej  
walki o Niepodległość na-
szego kraju…– mówił 

wójt – elekt.
Podczas uroczystości uczniowie Szkoły 

Podstawowej im. Józefa Chełmońskiego  
w Kuklówce Radziejowickiej. zaprezentowali 
występ artystyczny – patriotyczny spektakl 
nawiązujący do narodowych biało-czerwo-
nych barw. Tych, które Polacy zawsze noszą   
w swoich sercach.

Dalszą częścią uroczystości były Gminne 
Obchody Dnia Strażaka.                                 T.S.
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ZawsZe są gotowi – Bogu na chwałę, ludZiom na ratunek
Gminne Obchody Dnia Strażaka w Radziejowicach odbyły się w ramach cyklu imprez związanych z Narodowym Dniem Kon-

stytucji 3 Maja. Podczas uroczystości do Rycerzy św. Floriana z jednostek OSP: Radziejowice, Korytów i  Kuklówka Zarzeczna 
skierowano podziękowania  za  ich ofiarność i służbę na rzecz lokalnych społeczności, a wielu z nich uhonorowano medalami 
i odznaczeniami. Odbyło się także uroczyste podziękowanie Wójt Gminy Radziejowice Urszuli Ciężkiej za współdziałanie ze 
strażackimi jednostkami w minionych 12 latach sprawowania funkcji włodarza gminy.

G m i n n e  o b c h o d y  „ D n i a  S t r a ż a k a ” w  R a d z i e j o w i c a c h

Uroczystości rozpoczęto od złożenia 
meldunku przez dowódcę uroczysto-

ści druha Artura Szczepanika – Waldemarowi 
Suskiemu – Prezesowi Zarządu Powiatowego 
OSP o gotowości do uroczystego apelu z okazji 
Dnia Strażaka w Gminie Radziejowice. Minutą 
ciszy uczczono pamięć druhów, którzy odeszli 
na wieczną wartę. Odbyło się też ślubowanie 
członków Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych 
z OSP w Radziejowicach, Korytowie i Kuklówce 
Zarzecznej, oraz Kobiecej Drużyny Pożarniczej  
z tej ostatniej jednostki.

Prezes Zarządu Gminnego ZOSP RP Marek 
Leja w swoim wystąpieniu m.in. powiedział: – 
…Dzisiejsze święto jest wyjątkowym czasem, 
kiedy możemy podziękować za nieocenione po-
święcenie  i odwagę, które strażacy każdego  dnia 
wykazują w służbie naszej społeczności. To także 
czas, kiedy możemy uhonorować tę wyjątkową 
profesję, która wymaga nie tylko wielkiego za-
angażowania, ale także męstwa i gotowości do 
poświęceń...

Podczas uroczystości udekorowano meda-
lami i odznaczeniami następujące osoby:
¡ Złotym Znakiem Związku RP został uho-

norowany Stanisław Zduńczyk.
¡Złotym Medalem za Zasługi dla Pożar-

nictwa odznaczono: Stefan Zduńczyk, Marcin 
Sadowski, Wojciech Zabrzygraj i Andrzej Świę-
tochowski.
¡ Brązowym Medalem za Zasługi dla 

Pożarnictwa wyróżniono: Grzegorza Zajglicz, 
Marcina Dąbrowskiego, Ewę Plewkę, Tomasza 
Pross i Adriana Trzaskowskiego.

Odznaki „Za wysługę lat” otrzymali: 45 lat 
– Edward Trukawka i Sławomir Maliszewski; 
40 lat – Ryszard Minich i Krzysztof Młynarski; 
30 lat – Marcin Kurowski i Marcin Sadowski; 25 
lat – Rafał Zdanowicz; 20 lat – Karol Zduńczyk, 
Michał Wolniewicz, Marcin Grygiel i Artur Szcze-
panik. 15 lat – Marcin Dąbrowski, Ewa Plewka, 
Kacper Świetochowski, Adrian Trzaskowski 
i Dominik Adamski. 10 lat – Beata Rokwisz, 
Agnieszka Rychlewska, Paulina Partyka, Michał 

Komst, Adam Rychlewski, Mateusz Majchrzak, 
Maciej Wolniewicz, Karol Piątek Norbert Lesiak, 
Andrzej Szczepanik i Michał Zduńczyk.

Srebrne Oznaki MDP otrzymali: Magdale-
nia Orbaniak, Tomasz Kicuł, Dawid Banasiak, 
Patryk Kotyński

Brązowe Odznaki MDP wręczono: Anto-
ninie Druzd, Zuzannie Kowalskiej, Oliwierowi 
Markiewiczowi, Adrianowi Wojciechowskiemu, 
Dagmarze Wrona i Aleksandrze Jaśniak

Medale i odznaczenia wręczyli: Komendant 
PSP w Żyrardowie – st. bryg. Mariusz Tymosze-
wicz, prezes powiatowy OSP Waldemar Suski, 
Wójt Urszula Ciężka i Wójt – elekt Artur Jan-
kowski i st. bryg. – Andrzej Oklesiński.  

Wiceprezes Oddziału Gminnego Ewa Plew-
ka występując w imieniu strażaków z Gminy 
Radziejowice skierowała podziękowania do 
Wójt Urszuli Ciężkiej za współpracę z jednostka-
mi OSP w latach 2012 – 2024. … W tym czasie 
nasze jednostki bardzo się zmieniły i wzbogaciły 
o nowe pojazdy, specjalistyczny sprzęt strażacki 
i wyposażenie. Poprawiły się warunki lokalowe 
i socjalne  w naszych obiektach, a w Kuklówce 
Zarzecznej mamy nową strażnicę. Wszystkie te 
działania przyczyniają się do wzrostu poczucia 

bezpieczeństwa mieszkańców… Pani Wójt ży-
czymy wszelkiej pomyślności i realizacji swoich 
życiowych ambicji i planów… – mówiła druhna 
Ewa Plewka. Zwracając się do nowo wybranego 
Wójta Gminy Radziejowice – Artura Jankow-
skiego m.in. powiedziała: –…Jesteśmy przeko-
nani, że Pana wiedza i doświadczenie przyniosą 
wiele korzyści gminie, nam strażakom i lokalnej 
społeczności. Żywimy również nadzieję, że nasza 
dotychczasowa współpraca z samorządem gmi-
ny będzie układała się wzorowo jak dotychczas. 
Życzymy wszelkiej pomyślności…

Wójt Urszula Ciężka w swoim wystąpieniu 
podziękowała druhnom i druhom z OSP w Ra-
dziejowicach, Korytowie i Kuklówce Zarzecznej 
za ich ofiarność i trud, jakie wkładają w wypeł-
nienie swoich obowiązków, za utrzymywanie 
nieustannej gotowości bojowej, by w każdej 
chwili nieść bezinteresowną pomoc drugiemu 
człowiekowi. Pani Wójt przekazała życzenia 
 i dyplomy dla jednostek OSP oraz ich prezesów: 
Marka Leja – Radziejowice, Tomasza Rokwisza 
– Korytów i Marcina Sadowskiego – Kuklówka 
Zarzeczna. Podziękowania otrzymali najak-
tywniejsi strażacy: OSP Radziejowice – Roman 
Dybiński, Robert Laskowski i Jakub Papuga; OSP  
Korytów – Karol Piątek, Tomasz Derewenda, 
Damian Wasik; OSP Kuklówka – Tomasz Kopeć,  
Daniel  Plewka i Grzegorz Zajglicz. W swoim  
wystąpieniu nowo wybrany Wójt Artur Jankow- 
ski podziękował druhom i druhnom za stałą go- 
towość do działania i za pielęgnowanie wspa- 
niałych wzorców polskiej tradycji. –…Wasze  
motto „Bogu na chwałę, ludziom na ratunek” 
niech będzie dla Was źródłem satysfakcji i poczu- 
ciem dobrze wypełnianej misji. Kieruję do Was  
wyrazy najwyższego uznania i szacunku oraz 
życzę samych bezpiecznych interwencji… 
– mówił wójt Artur Jankowski składając życze-
nia rycerzom św. Floriana z okazji Dnia Strażaka.            
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MaM poczucie dobrze spełnionej Misji
Rozmowa z Urszulą Ciężką Wójtem Gminy Radziejowice w latach 2012-2024.

Wójt Urszula Ciężka, 6 maja 2024 
roku przekazała swój urząd nowemu 
Wójtowi Gminy Radziejowice – Arturo- 
w i  J a n kow s k i e m u,  w y b r a n e m u  
w kwietniowych wyborach samorzą-
dowych. Minione 12 lat sprawowania 
funkcji wójta przez panią Urszulę 
skłania do refleksji i podsumowania. 
Nie ulega wątpliwości, że w tym czasie 
Gmina Radziejowice, w sposób diame-
tralny - zmieniła swoje oblicze, wszyscy 
mają świadomość, że to nie przyszło 
samo i łatwo… 

– Rzeczywiście nic nie przychodzi samo  
i łatwo. Dzisiejsze oblicze gminy to efekt  
ciężkiej pracy Wójta, Radnych wszystkich 
kadencji, którzy ze mną współpracowali  
– bo byli też tacy co cały czas przeszkadzali. 
To również duża rola pracowników samorzą- 
dowych i naszych jednostek organizacyj-
nych, sołtysów i wielu aktywnych miesz-
kańców, którzy od początku mojego urzę-
dowania wspierali mnie – również i wtedy, 
kiedy doszło do próby odejścia z naszej 
gminy kilku wsi… Przeobrażenia w minio-
nej dekadzie następowały bardzo szybko.  
Z gminy wiejskiej o charakterze rolniczym 
staliśmy się gminą mieszkalno-rekreacyjną, 
jak to określamy: „Radziejowice Gmina nie 
tylko na weekend”. Starałam się abyśmy 
postrzegani byli jako gmina z dobrym kli-
matem i energią, pomimo najmniejszego 
budżetu pośród okolicznych samorządów. 
Czasami z „niczego” trzeba było zrobić „coś” 
i chyba w tym byliśmy dobrzy… Wreszcie 
udało mi się po wielu latach starań dopro-
wadzić do tego, aby Gmina Radziejowice 
posiadała prawo do własnego herbu, z czego 
się bardzo cieszę… – tak rozpoczęła naszą 
rozmowę Wójt Urszula Ciężka.

– Wielkim kapitałem jest status 
pięknej zielonej i zadbanej gminy

– Nasz teren to ponad 70 procent ob-
szaru chronionego krajobrazu w naszej gmi-
nie, z jednej strony to rzeczywiście skarb, 
a z drugiej ograniczenia, które znacznie 
zmniejszają wpływy środków finansowych 
do budżetu. Również dużo terenu w naszej 
gminie to obszary rolnicze z V, VI klasą gleby 
z czego podatek jest zerowy. Szybki rozwój 

współczesnej gospodarki, a także stale rosnące 
wymagania mieszkańców, których regularnie 
przybywa w naszej gminie, motywowały mnie 
do myślenia niestandardowego, do szukania 
nowych efektywnych metod organizacji i za-
rządzania, a przede wszystkim dodatkowych 
środków finansowych.  

– Przejdźmy do ekonomii i zadań 
inwestycyjnych, których w Gminie Ra-
dziejowice było bardzo dużo. Jak to było 
możliwe przy niewielkim budżecie samo-
rządowym?

– W swojej aktywności samorządo-
wej dużą wagę przykładałam do ciągłego 
podnoszenia jakości życia naszych miesz-
kańców. Do tego były potrzebne ogromne 
pieniądze i z wielką determinacją o nie za-
biegaliśmy. W okresie mojego około 12-let-
niego urzędowania na funkcji Wójta Gminy 
Radziejowice udało się pozyskać z funduszy 
zewnętrznych blisko 75 mln. zł. na szereg zadań  
i inwestycji samorządowych. Dzięki temu, od 
roku 2012 - wraz z moimi pracownikami podję-
liśmy się wielu inwestycji strategicznych, które 
znacząco zmieniły życie naszych mieszkańców. 

– Wymieńmy te najważniejsze, gdyż 
na wszystkie z nich nie mamy aż tyle 
miejsca… 

– Przyznaję, że napisanie o wszystkich 
przedsięwzięciach samorządowych zajęłoby 
bardzo dużo miejsca. Wymienię tylko te mające 
największe strategiczne znaczenia dla naszych 
mieszkańców.

Kanalizacja zbiorcza o długości 46,7 km, 
obecnie jest to ponad 60 km. W pierwszym 
etapie było to 782 przyłącza, obecnie mamy 
ich ponad 900, a wartość finansowa zadania 
to 24 mln zł. 

Modernizacja i rozbudowa Stacji Uzdat-
niania Wody w m. Krze Duże miała na celu 
zwiększenie jej wydajność, a jednym z po-
wodów było znaczne zwiększanie się liczby 
siedlisk i mieszkańców. Podwoiliśmy zapasy 
wody przez dobudowanie drugiego zbiorni-
ka retencyjnego o pojemności 150 metrów 
sześciennych.

Rozbudowaliśmy ujęcie wody w Kory-
towie, gdzie zdemontowano stary zbiornik, 

armatury i instalacje, a zamontowano nowe 
urządzenia technologiczne, nową armaturę 
nową sieć sanitarną i elektryczną oraz zbior-
nik retencyjny o pojemności 200 metrów 
sześciennych.

Zmodernizowaliśmy Stacje Uzdatniania 
Wody w m. Radziejowice – obiekt powstały 
w latach 70-tych. Teraz jest nowa sieć elek-
troenergetyczna, rozebrano dotychczasowy 
zbiornik retencyjny na wodę uzdatnioną  
i zainstalowano nowy o pojemności 150 me-
trów sześciennych wraz z przebudową infra-
struktury, zmianą technologii uzdatniania 
wody, przebudową instalacji sanitarnych, 
sterowania i automatyki pracy SUW.

Wybudowaliśmy tłocznie ścieków sa-
nitarnych wraz z przebudową fragmentów 
rurociągów dosyłowych i tłocznych (do 
oczyszczalni w Żyrardowie). 

Zakupiliśmy agregaty prądotwórcze  
o dużej mocy, aby stacje wody i kanalizacja 
mogły działać przy dłuższych przerwach  
w dostawie prądu. 

Wybudowaliśmy ponad 16 km sieci wo-
dociągowej.

Wyremontowaliśmy zabytkowy obiekt 
Centrum Kultury „Powozownia”.

– Przejdźmy do inwestycji oświato-
wych – tych najważniejszych…
¡	Dobrze będą tylko te najważniejsze. 

W minionych dwóch kadencjach samorzą-
dowych wybudowaliśmy:
¡  Dwa przedszkola  w Korytowie A za 

kwotę 4 mln zł i w Radziejowicach, którego 
koszt wyniósł 9 mln zł. 
¡ Przeprowadzono liczne remonty  

w placówkach oświatowych oraz zakupili- 
śmy nowoczesne wyposażenie: tablice mul-
timedialne, pracownie fizyczne, pracownie 

komputerowe, mobilne laboratoria, meble, 
itp. 
¡  Rozbudowaliśmy Szkołę Podstawo-

wą im. Józefa Chełmońskiego w Kuklówce 
Radziejowickiej – dobudowano 3 sale lek-
cyjne, windę i zaplecze szatniowo-sanitarne 
z dostosowaniem dla osób z niepełnospraw-
nością o wartości inwestycji  2.138.750 zł
¡ Realizowaliśmy grant „Dostępna 

szkoła – szkoła bez barier w Gminie Radzie-

jowice” za kwotę – 1.369.870 zł w szkołach: 
w Kuklówce Radziejowickiej – 100 proc. 
dostępności i Radziejowice – 60 proc. do-
stępności.
¡  Program Rządowy „Aktywna tablica” 

w latach 2020-2024 był realizowany przez 
wszystkie szkoły naszej gminy, dzięki temu 
zakupiono pomoce dydaktyczne dla uczniów 
ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi,  
w tym dla osób z niepełnosprawnością.
¡  Zakończono realizację kilkuletnich  

projektów unijnych w placówkach oświato-
wych dofinansowanych na kwotę 2.350.545 
zł. Są to takie działania jak: „Kompetentni  
z Gminy Radziejowice” – 813.795 zł; „Zarad-
ni z Gminy Radziejowice” – 903.898 zł; „Kre-
atywni z Gminy Radziejowice” – 412.714 zł; 
i „Kiedy śmieje się dziecko, śmieje się cały 
świat” – 421.238 zł. 

¡	 Inwestowaliśmy w obiekty sporto-
we, wybudowaliśmy wielofunkcyjne boisko  
z bieżnią w Radziejowicach za 1.317 tys. zł. 
Dla społeczności szkolnej i mieszkańców po-
wstał Obiekt Rekreacyjny w Radziejowicach 
pomiędzy Szkołą a Urzędem Gminy za kwotę 
ponad 750 tys. zł. Została także przebudo-
wana ul. Kubickiego w Radziejowicach, po-
wstał Parking przy urzędzie, chodnik i skwer 
w pobliżu kościoła. W roku 2023, w Kory-
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towie A zbudowano ogólnodostępny „Plac 
integracji społeczno-kulturowej”.

– W zakresie poprawy stanu dróg 
także nastąpiły rewolucyjne przemiany.

–	W tym czasie pobudowaliśmy wie-
le dróg, które były w złym stanie – w tym 
asfaltowych i w destrukcie. Kończymy grun- 
towną modernizacje reprezentacyjnego 
ciągu komunikacyjnego – Przebudowę 
drogi gminnej ul. Sienkiewicza, Al. Lipowej  
w Radziejowice – Kuranów z miejscami-
parkingowymi przy Domu Pracy Twórczej  
i Gminnym Centrum Kultury „Powozownia”.

– Obecnie realizujemy przebudowę mo-
stu na rzece Okrzeszy w miejscowości „Krzy-
żówka” w ciągu drogi gminnej – ul. Młynar-
skiej, wartość inwestycji to 1.844.492 zł.

Bardzo długa jest lista inwestycji dedy-
kowanych jednostkom OSP w terenu naszej 
gminy. Wybudowaliśmy budynek z garaża-
mi dla OSP w Kuklówce Zarzecznej za kwotę 
blisko 4 milionów złotych. Zakupiliśmy 
dwa samochody bojowe strażackie dla OSP 
Radziejowice i Korytów. Niedawno podpi-
sałam umowę na dofinansowanie zakupu 
ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśnicze-
go wraz z wyposażeniem dla OSP Kuklówka 
Zarzeczna, oraz lekkiego samochodu dla OSP 
Radziejowice z realizacją na przełomie roku 
2024-2025.

– Ważne są również programy spo-
łeczne.

– Walczyliśmy z wykluczeniem społecz-
nym korzystając z różnych programów m.in. 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  
ucząc zawodu, aby mieszkańcy mieli możli-
wość wejść na rynek pracy, a także przeka-
zując naszym mieszkańcom 105 zestawów 
komputerowych, a jednostkom gminy 95 
takich zestawów, w ten sposób niwelując 
wykluczenie cyfrowe. Inwestowaliśmy 
również m.in. w projekty: „Cyfrowa Gmi-
na”, „E-usługi dla gminy Radziejowice”,  
w ramach programu „Dostępny Urząd” dla 
osób z niepełnosprawnością ruchową zain-
stalowano windę – podest, słuchową – pę-
tle indukcyjną oraz tabliczki informacyjne 

pisane Braille’a. Ważne jest bezpieczeństwo 
mieszkańców, mamy gminę monitorowaną 
na ważnych ciągach komunikacyjnych. Przy-
jęliśmy nową strategię gminy, dokonaliśmy 
wielu zmian planu zagospodarowania prze-
strzennego dzięki, czemu przybywa nam 
mieszkańców, ale i nowych zadań.

– Niedawno Gmina Radziejowice 
na swoje projekty inwestycyjne po-
zyskała ponad 10 milionów złotych.  
Na jakie inwestycje zamienicie te pie-
niądze?

– W ubiegłym roku podpisałam umowy 
na dofinansowanie zadań inwestycyjnych  
z Rządowego Funduszu Polski Ład Program 
Inwestycji Strategicznych na realizację ko-
lejnych zadań w latach 2024-2025. Dzięki 
temu będą realizowane następujące inwe-
stycje dofinansowane z tego rządowego 
programu.
¡  Modernizacja oświetlenia ulicznego 

w Gminie Radziejowice – wymiana opraw 
oświetleniowych na energooszczędne to 
kwota – 1.900.000 zł, w tym dofinansowa-
nie 1.520.000 zł. 
¡  Wdrożenie systemu zarządzania 

stratami wody oraz zdalnego odczytu wo-
domierzy to koszty zadania 1.950.000 zł , 
przy dofinansowaniu – 1.850.000 zł.
¡  Przebudowa drogi gminnej w m. 

Radziejowice Parcel oraz Zboiska w Gminie 
Radziejowice 3.893.367 zł – a Polski Ład 
zadanie dofinansuje kwotą 3.698.699 zł.
¡  Rozbudowa Szkoły Podstawowej im. 

Józefa Chełmońskiego w Kuklówce Radziejo-
wickiej poprzez dobudowę sali gimnastycz-
nej wraz z wyposażeniem. Przewidywana 
wartość 1.918.209, a rządowe wsparcie to 
– 1.726.209 zł.
¡  Natomiast na przebudowę drogi 

wewnętrznej ul. Żwirowej w Budach Msz-
czonowskich i Kuranów” – wartość inwesty-
cji ok. 592 tys. zł mamy przyznaną dotacją 
przez Zarząd Województwa Mazowieckiego 
– 180.000 zł.

Jeszcze jedna ważna sprawa. Długo za-
biegaliśmy o budowę ścieżki rowerowej z Ra-
dziejowic do Adamowa przy drodze DW 579. 

M.in. złożyłam wniosek do Budżetu Obywa-
telskiego Mazowsza. Po kilku latach starania 
mojego i mieszkańców – w tym roku Urząd 
Marszałkowski przedstawił nam gotowy pro-
jekt ścieżki rowerowej, który jako Gmina już 
zaopiniowaliśmy, mam nadzieją że niedługo 
dojdzie do realizacji tej inwestycji. 

– Domyślam się, że Pani Wójt chce 
powiedzieć jeszcze coś bardzo ważnego…  

– Zdaje sobie sprawę, że jeszcze jest 
wiele do zrobienia, ale pozostawiam to 
kolejnemu Wójtowi i nowej Radzie Gminy  
w Radziejowicach. Nic tak nie weryfikuje  
dokonań, jak upływ czasu, zadowolenie  
z osiągniętych celów, oraz poczucie dobrze 
spełnionej misji. Przyznaję, że to zadowole-
nie i poczucie jest we mnie…

– Słowa uznania i podziękowania za 
owocną współpracę kieruję do: Przewod-
niczących Rady Gminy, Radnych – obecnej  
i minionych kadencji, byłych i obecnych Pra-
cowników Urzędu Gminy, którzy realizują 
kolejne zadania zlecane samorządom przez 
instytucje nadrzędne – wcześniej mierząc 
się po drodze z pandemią, kryzysem wy-
wołanym wojną na Ukrainie oraz częstymi 
zmianami przepisów. Dziękuje Kierowni-
kom jednostek organizacyjnych, Dyrekto-
rom Szkół, Przedszkola za współdziałanie na 
rzecz dzieci, młodzieży i dorosłych z naszej 
gminy.

– W szczególności dziękuje Skarbnikom 
Gminy i obecnej Pani Marlenie Górniew-
skiej za czuwanie nad dyscypliną finansów 
gminy, a mojemu zastępcy Panu Arturowi 
Jankowskiemu za wspólny trud w ostatnich 
5 latach w realizacji zadań samorządowych.

– Wielkie podziękowania kieruję do dru-
hów OSP Radziejowice, Korytów, Kuklówka 
Zarzeczna, że mogłam zawsze na nich liczyć, 
a także dziękuję za współpracę Komendan-
tom i Funkcjonariuszom Policji pełniącym 
służbę na terenie Gminy Radziejowice.

Życzę mieszkańcom, do których należę 
– dalszego rozkwitu naszej Gminy Radzie-
jowice. 

– Dziękuję za rozmowę
Tadeusz Sułek
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W poniedziałek 11 marca, odbyło się spotkanie z okazji Gminnych Obchodów Dnia Sołtysa. 
To szczególne święto obchodzone jest w gminie Radziejowice już tradycyjnie od niepamiętnych 
lat. W spotkaniu – wraz z wójtem Urszulą Ciężką i jej zastępcą Arturem Jankowskim, przewodni-
czącą Grażyną Górką oraz świętującymi sołtysami, wzięli udział również pracownicy samorzą-
dowi, którzy przedstawili zebranym jednostki samorządowe i ich zadania, a także byli sołtysi 
Gminy Radziejowice. 

W piątek 8 marca w Gminnym Centrum Kultury w Radzie-
jowicach tradycyjnie świętowano Międzynarodowy Dzień 
Kobiet. Uroczystość składała się z dwóch części - koncertu 
Weroniki Stawskiej „Jestem Kobietą”  oraz wernisażu zatytu-
łowanego „Kobieta i intuicja” – była to prezentacja twórczości 
malarki Danuty Mazur. Panie licznie uczestniczące w spotka-
niu - po uczcie duchowej i artystycznych doznaniach zostały 
obdarowane kwiatami.

Tradycyjnie święTowano „dzień SołTySa”

Międzynarodowy dzień KobieT w GMinie radziejowice 

W radziejowickim samorządzie od ponad 
20 lat odbywają się okazjonalne spotkanie  
z okazji Gminnych Obchodów Dnia Sołtysa. 
Spotkanie z sołtysami w dniu ich święta 
zawsze są okazją do zaprezentowania infor-
macji odnoszących się do funkcjonowania 
samorządu i jego poszczególnych jednostek 
i struktur administracyjnych. Również i pod-
czas tegorocznych obchodów zebranym prze-
kazano dużą porcję wiedzy o roli, zadaniach 
i obowiązkach sołtysów w 24 sołectwach 
Gminy Radziejowice. Było to ważne, gdyż 
po cyklu zebrań sołeckich zakończonych na 
początku marca jest 7 nowych sołtysów, a 17 
zostało wybranych ponownie. Nowi sołtysi 
to: Magdalena Białek – Benenard; Krzysztof 
Zubik – Budy Mszczonowskie; Ilona Bogucka 
– Chroboty; Piotr Adamczewski – Kamionka, 
Jolanta Hys – Kuklówka Radziejowicka, Elż-
bieta Dąbrowska – Kuranów i Przemysław 
Grygiel – Podlasie.

Z sołtysami w dniu ich święta spotkali 
się: wójt Urszula Ciężka i jej zastępca Artur 
Jankowski, przewodnicząca Grażyna Górka, 
skarbnik Marlena Górniewska, sekretarz 
gminy Aneta Kowalska-Sobhani i kierow-
nicy jednostek samorządowych – dyrek-
tor Gminnego Centrum Oświaty – Beata 
Kalina, kierownik GOPS Monika Kubiak, 
kierownik referatu ochrony środowiska  
– Hanna Kaniewska, szefowa referatu roz-
woju lokalnego - Ewa Pawlak, z referatu 
gospodarki komunalnej - Adam Bronisz  

i inspektor ds. służb i sytuacji kryzysowych 
Justyna Klimaszewska.

Wójt Urszula Ciężka złożyła sołtysom 
serdeczniejsze życzenia i podziękowała im za 
pracę na rzecz mieszkańców gminy Radzie-
jowice. Szczególne słowa zostały skierowane  
do nowo wybranych liderów sołectw. Każdy 
z obecnych sołtysów, ale też i ci, którzy w tej 
kadencji przestali pełnić tę funkcję – otrzy-

mali okolicznościowy dyplom i samorządowe 
upominki. 

W multimedialnej prezentacji przedsta-
wiono informacje o sytuacji demograficznej  
i gospodarczej w radziejowickim samo-
rządzie i o zasadach związanych z wydat-
kowaniem Funduszu Sołeckiego. Z zain-
teresowaniem słuchano o możliwościach 
pozyskania środków na zadania związane z 

Blisko dwugodzinny program z okazji 
„Dnia Kobiet” rozpoczął Zastępca Wójta Gmi-
ny Radziejowice – Artur Jankowski, który 
powitał panie zebrane na sali, porównując 
je do pięknych kwiatów na łące. Następnie 
złożył mieszkankom Gminy Radziejowice 
serdeczne życzenia, a wójt Urszuli Ciężkiej, 
gospodyni uroczystości i dyrektor „Powo-
zowni” Agnieszce Rybarczyk oraz swojej 
małżonce – wręczył bukiety kwiatów.

Dyrektor Agnieszka Rybarczyk przedsta-
wiła Danutę Mazur – artystkę pochodzącą  
z sąsiedniego Mszczonowa, której wernisaż 
można było podziwiać tego wieczoru i przez 
kilka kolejnych tygodni. 

Zanim na scenie pojawiła się utalento-
wana i już sławna aktorka, solistka i tancerka 
Weronika Stawska – dwa utwory wykonała 
młoda pianistka Anna Jankowska – oba 
według własnej kompozycji i aranżacji, tym 
samym wykonując piękny wstęp artystyczny 
do dalszej uczty duchowej.

W tym dniu w radziejowickiej „”Powo-
zowni” byliśmy świadkami ponad godzin-
nego koncertu „Jestem kobietą”  – Weroniki 
Stawskiej, której akompaniował Grzegorz 
Tymkowski. To ta piękna i utalentowana pio-
senkarka zaprezentowała przegląd utworów 
muzycznych, polskich i zagranicznych szla-
gierów, które stały się ponadpokoleniowy-
mi i mają swoje miejsce w historii. Ponad 

ochroną środowiska, a więc na wymianę pie-
ców, budowę przydomowych oczyszczalni,  
a także unieszkodliwianie eternitu. Był sze-
reg innych spraw, o których poinformowano 
sołtysów. 

Był też czas na partnerskie rozmowy 
i dzielenie się pomysłami na aktywność   
i zaspokajanie społecznych oczekiwań oraz  
międzysołeckiej współpracy. 

godzinny koncert zakończono podwójnym 
wykonaniem utworu: „Och Życie Kocham 
Cię nad Życie…”

Tegoroczny program „Dnia Kobiet”  
w GCK „Powozownia” był wspaniale przy-
gotowany i wyreżyserowany oraz prowa-
dzony. Przypomniano, że przed rokiem  
– w tym miejscu został zawiązany symbo-
liczny związek mieszkanek Gminy Radziejo-
wice, pod nazwą „Czerwona torebka”. „Ko-
biet dzielnych, wolnych, mądrych i… tych 
jeszcze nie odkrytych, które w „Powozowni 
stworzyły kreatywną perspektywę do dzia-
łania…” – jak to określa dyrektor Agnieszka 
Rybarczyk.

To spotkanie z okazji kobiecego święta 
zostanie na długo zapamiętane.                   T.S.
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Od kilkunastu lat – w dniu 1 marca, w Narodowy Dzień Pamięci Żołnierzy 
Wyklętych, z inicjatywy Muzeum Lwowa i Kresów w Kuklówce Radziejowickiej 
i Gminy Radziejowice, są organizowane gminne uroczystości patriotyczne. Przy 
Kapliczce Łagierników jest oddawany hołd bohaterom narodowym, żołnierzom 
antykomunistycznego podziemia, którzy walczyli o wolną Polskę poświęcali dla 
niej swoje życie. 

Przed tegorocznymi Świętami Wielkiej Nocy mieszkańcy Gminy Radziejo- 
wice spotkali się na uroczystości, która miała charakter Wielkanocnego Kierma-
szu. Chociaż w tym dniu pogoda nie rozpieszczała – było to także powitanie wiosny  
w Gminie Radziejowice w świątecznej, wiosennej i artystycznej atmosferze.

Z okazji 25-lecia Samorządu Województwa Mazowieckiego 
zostali wyłonieni laureaci w konkursie „Fundusz sołecki – naj-
lepsza inicjatywa”. Taki laur, III nagroda w tym mazowieckim 
konkursie trafiła do Sołectwa Adamów Wieś z Gminy Radzie-
jowice.

OddanO hOłd ŻOłnierzOm Wyklętym

ByłO śWiątecznie, WiOsennie i artystycznie

dOceniOnO spOłecznikóW z adamOWa Wsi
Z o s t a l i  l a u r e a t a m i  w  k o n k u r s i e  „ F u n d u s z  s o ł e c k i  –  n a j l e p s z a  i n i c j a t y w a ”

Gospodarzami uroczystości była dyrek-
tor Muzeum Aleksandra Biniszewska i prezes 
Fundacji Bogdan Biniszewski oraz Wójt Gminy 
Radziejowice Urszula Ciężka. 

Wśród uczestników uroczystości, którzy 
spotkali się, aby oddać hołd i cześć żołnierzom 
powojennego, antykomunistycznego podzie-
mia byli: Zastępca Wójta Gminy Radziejowice 
Artur Jankowski, dyrektor Gminnego Centrum 
Oświaty Beata Kalina, Dyrektor Gminnego Cen- 
trum Kultury „Powozownia” – Agnieszka Rybar-
czyk a także reprezentacje Szkół Podstawowych 
z: Radziejowic, Korytowa A i Kuklówki Radzie-
jowickiej z pocztami sztandarowym z dyrek-

W sobotnie popołudnie – na tydzień przed  
Świętami Wielkiej Nocy dziedziniec Gminne- 
go Centrum Kultury „Powozownia” w Radzie-
jowice i mury tego obiektu tętniły radosnym 
gwarem. Przed budynkiem rozstawiono wiel- 
kanocne stoiska, które należały do: Sołectwa 
Korytów, Przedszkola im. Jan Brzechwy w Ra- 
dziejowicach, Szkoły Podstawowej im. Wła-
dysława Radzanowskiego w Radziejowicach, 
Szkoły Podstawowej im. Józefa Chełmońskiego 
w Kuklówce Radziejowickiej. Było także kilka 
innych stoisk oferujących świąteczne dekoracje. 

torami – Elżbietą Błażejewską i Żanetą Weso-
łowską. Byli obecni harcerze z Hufca Jaktorów 
im. Zgrupowania AK „Kampinos” z przyboczną 
Katarzyną Czerwińską.

Prezes Aleksandra Biniszewska mówiła  
o bohaterach, którzy nie złożyli broni po wy-
zwoleniu Polski przez armię sowiecką, gdyż byli  

przekonani, że nie o taką 
wolną Polskę walczyły  
i ginęły pokolenia pol- 
skich patriotów. Pani  
Aleksandra podkreśliła  
jak ważna jest historia  
figurki znajdującej się  

w kapliczce, pod którą co roku są składane kwia- 
ty ku czci żołnierzy wyklętych. Postać Jezusa 
Łagiernika została wyrzeźbiona z syberyjskiego  
drzewa przez żołnierza – zesłanego do ka-
torżniczej pracy na Syberii.Potem figurka stała 
się symbolem Stowarzyszenia Żołnierzy Łagierni-
ków i została przekazana Państwu Biniszewskim. 

Wójt Urszula Ciężka zwracając się do mło-
dzieży prosiła o szacunek dla historii naszych 
przodków, którzy walczyli o naszą niepodle-
głość i to dzięki nim możemy żyć w wolnej 
Polsce. Zastępca Wójta Artur Janowski – przez 
złożeniem kwiatów pod Kapliczką Łagierników 
przypomniał, że Narodowy Dzień Pamięci Żoł- 
nierzy Wyklętych uchwalony przez Sejm  
w marcu 2011 roku jest ważnym dniem, gdyż 
wini jesteśmy pamięć i wieczną cześć tym, 
którzy sprzeciwili się komunistycznym powo-
jennym porządkom w naszym kraju i są tymi, 
którzy rozpoczęli długi proces kształtowania 
Polski – wolnej i niepodległej.

Otwarcia kiermaszu dokonał Artur Jankow
ki – Zastępca Wójta Gminy Radziejowice. 

Dookoła słychać było płynące serdeczności, 
życzenia z okazji zbliżających się Świąt Wielkiej 
Nocy. Można było nie tylko podziwiać, ale też 
zakupić świąteczne stroiki, palemki, pisanki 
oraz wzbudzające zachwyt smakowite baby 
i mazurki. Na świąteczny stół – jak znalazł.

W tym dniu miała miejsce także nowa 
inicjatywa „Powozowni” – wymiennik roślin 
doniczkowych i  ogrodowych. Akcja polegała na 
tym, że osoby przynoszące swoje rośliny mogły 

je wymienić nainne, przyniesione przez osoby 
robiące wiosenne – roślinne  porządki d we. 
Inicjatywie patronowały Natalia Kuczyńska z ra-
dziejowickiej „Powozowni” i Aneta Bieganowska  
– architekt krajobrazu.

W Centrum Kultury „Powozownia”, gdzie 
gospodarzem była dyrektor Agnieszka Ry-
barczyk – odbywały się spektakle teatralne 
dla dzieci. Tę artystyczna część rozpoczął Teatr 
„Katarynka”, prezentując spektakl „Księżniczka 
Rosa i Klimek”.  Następnie na scenie pojawiła 
się wielopokoleniowa Grupa Teatralna „Drops”, 

działająca w GCK „Powozownia” od trzech lat. 
Było to przedstawienie wyreżyserowane przez 
Piotra Kreysera z muzyką Piotra Gutowskiego. 
Na scenie wystąpili: Amelia Markowska, Mary-
sia Matyjas, Lena Szymczak, Dagmara Dziekań-
ska, Barbara Michałowska, Mariola Kleczewska, 
Mikołaj Gutowski i Piotr Kreyser.

Podczas kiermaszu, a także spektakli 
teatralnych było radośnie, serdecznie i wielka-
nocnie. To radziejowicka kontynuacja piękne-
go zwyczaju – wprowadzania świątecznego  
nastroju w lokalnej społeczności.

Zwycięzcami w Konkursie Samorządu Województwa Mazowieckiego „Fundusz sołecki – 
najlepsza inicjatywa” zostały następujące sołectwa:

 I miejsce i nagroda 5 tys. zł – Sołectwo Zgorzała w gminie Lesznowola – pow. Piase-
czyński;

II miejsce i nagroda 4 tys. zł – Sołectwo Koszewnica w gminie Kotuń – pow. Siedlecki; 
III miejsce i nagroda 3 tys. zł – Sołectwo Adamów Wieś w gminie Radziejowice (pow. 

żyrardowski) za zadanie pn. „Stworzenie przestrzeni publicznej dla mieszkańców sołectwa”.
Grzegorz Wiciński – sołtys Adamowa Wsi przyznał, że wraz z radą sołecką postanowili 

o przystąpieniu do konkursu ogłoszonego przez Samorząd Województwa Mazowieckiego 

– „Fundusz Sołecki – 
Najlepsza inicjatywa”. 
Zdecydowano się poka-
zać, to co jest wielkim 
dokonaniem sołectwa – 
teren spotkań, integracji 
i relaksu, który powstał 
w minionych kilku la-
tach i został stworzony 
przez społeczników z tej 
miejscowości. 

To ta inicjatywa na Mazowszu została wysoko oceniona i zajęła trzecie miejsce.
Za zajęcie trzeciego miejsca, symboliczny czek na kwotę 3000 zł. z rąk Marszałka Woje-

wództwa Mazowieckiego Adama Struzika, odebrał sołtys Grzegorz Wiciński, w obecności Wójta 
Gminy Radziejowice Urszuli Ciężkiej oraz członka rady sołeckiej Rafała Dudzińskiego. 

Uroczystość wręczenia nagród odbyła się w Muzeum Sportu i Turystyki w Warszawie.
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Kuklówka Zarzeczna i Kuklówka Radziejowicka – przeobrażenia w tych miejscowościach 
Gminy Radziejowice w minionych latach były ogromne. Wielomilionowe inwestycje były moż-
liwe dzięki temu, że samorząd Gminy Radziejowice skutecznie pozyskiwał środki zewnętrzne 
i partnerów do urzeczywistniania takich przemian. Przykładem tych przeobrażeń może być 
Szkoła Podstawowa im. Józefa Chełmońskiego w  Kuklówce Radziejowickiej.  

W roku 2022 grupa mieszkańców  na czele z Wójtem Gminy 
Radziejowice Urszulą Ciężką złożyła do Budżetu Obywatel-
skiego Mazowsza projekt – wniosek o wybudowanie chodni-
ka – ciągu pieszego wzdłuż ul. Słonecznej w Radziejowicach. 

Spełnia Się kolejne marzenie Szkoły w kuklówce

ulica przemySłowa Stała Się bezpieczna przySzedł czaS na chodnik przy Słonecznej

Koleje duże inwestycje są realizowane  
w Szkole Podstawowej im. Józefa Chełmońskie-
go w Kuklówce Radziejowickiej. W I etapie prac 
została przeniesiona kotłownia oraz dokonano 
wymiany instalacji c.o. w budynku szkoły dla 
potrzeb przyszłej inwestycji. II etap zrealizowa-
no w roku 2023, wtedy dobudowano 3 sale lek-
cyjne, windę oraz zaplecze szatniowo-sanitarne 
z dostosowaniem dla osób z niepełnosprawno-
ściami. To  nie koniec. Jesienią minionego roku 
zostało pozyskane dofinansowanie z Rządo-
wego Programu Polski Ład – Programu Inwe-

W kwietniu 2024 roku zostały zakończone 
i odebrane prace związane z budową chodnika  
w pasie drogowym drogi gminnej ul. Przemy-
słowej w miejscowości Radziejowice. Realizacja 
tego zadania zwiększyła przede wszystkim 
bezpieczeństwo osób poruszających się tą 
ulicą. Piesi do tej pory poruszali się jezdnią 
lub poboczem co stwarzało duże zagrożenie  
i niebezpieczeństwo na drodze, a wybudowany 
odcinek chodnika stał się łącznikiem między 
strefą mieszkalną a miejscami użyteczności 
publicznej. Realizacja niniejszej inwestycji po-
zwala mieszkańcom ul. Przemysłowej i Cichej 
na bezpieczne dojście do miejsc użyteczności 
publicznej takich jak: Gminne Centrum Kultury, 
Gminna Biblioteka Publiczna, Ochotnicza Straż 
Pożarna, Dom Pracy Twórczej – prowadzona 
przez Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodo-
wego. Chodnik w ulicy Przemysłowej łączy się 
z wybudowanym chodnikiem w ul. Sienkiewi-
cza i tworzy ciąg pieszy w kierunku centrum 
Radziejowic, gdzie zlokalizowane są m.in. 
Urząd Gminy, obiekty szkolne, kościół, punkt 
pocztowy, ośrodek zdrowia oraz bank. Budo-
wa chodnika zdecydowanie polepsza warunki 
uczestników ruchu drogowego oraz zwiększa 
dostępność do obiektów użyteczności publicz-
nej. Całość działań przyczynia się również do 
zwiększenia aktywności społecznej mieszkań-
ców oraz otwiera nowe możliwości spędzenia 
wolnego czasu (ul. Przemysłową przebiega tra-
sa rowerowa pn. Szlakiem „Pisi Gągoliny” Msz-
czonów-Radziejowice-Żyrardów-Mszczonów).

W ramach zawartej umowy Wykonawca 
wykonał chodnik o długości 370 mb wraz z zjaz-
dami do przyległych posesji, zostały wyprofilo-
wane i wzmocnione skarpy rowów jak również 
wymieniono części przelotowych przepustów.

Całkowity koszt wybudowania powyższego 
chodnika wyniósł łącznie 353.882,46 zł. Gmina 
Radziejowice na powyższe zadanie inwestycyj-
ne otrzymała pomoc finansową z „Europejskie-
go Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obsza-
rów Wiejskich w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020”.

Celem powyższej realizacji operacji była 
przebudowa drogi gminnej, która skraca dy-
stans lub czas dojazdu do obiektów użyteczno-
ści publicznej, w których są świadczone usługi 
społeczne, zdrowotne, opiekuńczo wychowaw-
cze lub edukacyjne dla ludności lokalnej po-
przez budowę chodnika w pasie drogi gminnej - 
ul. Przemysłowej w miejscowości Radziejowice. 

Wykonawcą robót budowlanych była 
firma „ELD MAR” Roboty Drogowe E.Trelińska  

stycji Strategicznych na budowę sali sportowej  
w kwocie –1.726.209 złotych. Inwestycja jest 
III etapem rozbudowy Szkoły Podstawowej  
w Kuklówce Radziejowickiej, która rozpoczęła się  
w roku 2018 i teraz jest już czas na dobudowę 
sali gimnastycznej wraz z wyposażeniem.

9 kwietnia tego roku Wójt Gminy  Radziejo- 
wice Urszula Ciężka, w obecności Zastępcy Wój- 
ta Artura Jankowskiego, Skarbnika Gminy 
Marleny Górniewskiej i Sylwii Król – Dyrektora 
Szkoły Podstawowej w Kuklówce Radziejowic-
kiej, podpisała umowę  na wykonanie samorzą-
dowego zadania – „Rozbudowa Szkoły Podsta-
wowej im. Józefa Chełmońskiego w Kuklówce 
Radziejowickiej poprzez dobudowę sali gimna-
stycznej wraz z wyposażeniem”. Wykonawcę re-
prezentował Cezary Michalak – Prezesa Zarzą-
du  firmy LUKSOR z Pruszkowa, która wygrała 
postępowa nie przetargowe na realizacje tego 

W lutym 2022 roku został złożony wniosek 
z terenu gminy Radziejowice do Budżetu Oby-
watelskiego Mazowsza o wybudowanie ciągu 
pieszego wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 579 na 
odcinku ok. 85 metrów od południowo-zachod-
niej strony ul. Słonecznej w Radziejowicach, 
wraz z budową bezpiecznego i oświetlonego 
przejścia dla pieszych, w celu zapewnienia 
mieszkańcom swobodnego i bezpiecznego do-
stępu do obiektów handlowo-usługowych. Na 
tym odcinku drogi wojewódzkiej – w miejscu 
wskazanym we wniosku do BOM nie ma chod-
nika, ani przejścia dla pieszych. Na tej trasie 
panuje wzmożony ruch pojazdów ciężarowych 
i osobowych. Wniosek był procedowany i został 

zadania. Wykonawca zobowiązał się zakończyć 
wykonanie przedmiotu zamówienia w terminie 
do 16 grudnia 2024.  Kwota – na jaką podpisa-
no umowę pomiędzy  samorządem czyli inwe-
storem, a wykonawca – wynosi 1.817.239,23 
zł brutto. Zadanie będzie współfinansowane  
z Rządowego Funduszu Polski Ład Program In-
westycji Strategicznych. Kwota dofinansowania 
wynosić będzie 1.726.209,32 zł.

Dzięki nowej sali gimnastycznej  poprawi 
się jakość prowadzonych zajęć wychowania 
fizycznego, a uczniowie będą mogli swobodnie 
rozwijać swoje sportowe zainteresowania.

Szkoła zyska nowe miejsce do organizowa-
nia apeli oraz innych spotkań okolicznościowych.

Społeczność szkolna obserwuje postęp prac 
nad praca budową i już   niedługo mury będą się 
pięły do góry. 

formalnie zaakceptowany. Ta inicjatywa spo-
tkała się z poparciem mieszkańców podczas 
internetowego glosowania. 

Teraz przyszedł czas na sfinalizowanie tego 
zadania. W dniu 16 kwietnia w Urzędzie Gminy 
Radziejowice był obecny Grzegorz Obłękow-
ski – Dyrektor Mazowieckiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, który podpisał z wykonawcą 
umowę na budowę chodnika przy ul. Słonecz-
nej w ciągu drogi 579 w Radziejowicach. Projekt 
realizowany będzie w ramach Budżetu Obywa- 
telskiego Mazowsza. Budowa ma na celu za-
pewnienie mieszkańcom bezpiecznego dostę- 
pu do obiektów handlowo-usługowych przy 
ul. Słonecznej. Koszt wykonania zadania ponad 
111 tys. zł, a wykonawca – firma „ELBET” An-
drzej Szymański wykona to w krótkim czasie.

Ta
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Centralny Port Komunikacyjny to ogromne przedsięwzięcie zakładające nie tylko plany budowy portu lotniczego, ale też sys-
temu szlaków kolejowych i drogowych. Spółka CPK przygotowuje budowę łącznie ok. 2.000 km linii kolejowych i dla nich opra-
cowuje studia wykonalności, a inwestycje kolejowe mają być realizowane około roku 2035. Taką dokumentację przedstawiono 
podczas spotkań ze społecznościami poszczególnych gmin. Ostatnie – 12 z nich odbyło się 21 marca w Korytowie A i  dotyczyło 
planów przebudowy przebiegu szlaku kolejowego CMK na terenie Gminy Radziejowice. 

Radziejowice są jednym z 23 samorządów z terenu Subregionu Żyrardowskiego i członkiem 
Żyrardowskiego Obszar Funkcjonalnym ŻOF. Do takiej samorządowej integracji – oprócz Ży-
rardowa, jako pierwsi zgłosili się włodarze samorządowi z: Radziejowic, Mszczonowa, Wiski-
tek i Puszczy Mariańskiej, do nich dołączyło 18 miast i gmin z powiatów – sochaczewskiego  
i grójeckiego. 

Na spotkanie w Korytowie  A – dotyczą-
ce Budowy Linii Kolejowej nr 88 na Odcinku 
Węzeł CPK-Grójec-Warka przyszło 200 osób 
zaniepokojonych planami takiego przedsię- 
wzięcia. Szczególnie w odniesieniu do wcze-
śniejszej koncepcji zakładającej budowę no- 
wego odcinka torowiska odchodzącego od 
Centralnej Magistrali Kolejowej, z przebie- 
giem przez południowa część gminy w kie- 
runku Grójca przez trasę S8. Podczas radzie-
jowickiego spotkania informacyjnego pa-
dały rzeczowe i trudne pytania, a inwestor 
i planiści pokazywali na telebimie, gdzie  
i co jest przez nich planowane. To wszystko 
budziło zaniepokojenie u mieszkańców i ich 
wypowiedziach nie było aprobaty w odnie-
sieniu do większości rozwiązań. Mieszkańcy 
zostali uspokojeni, że na 90 procent inwesty-
cja na terenie gminy ograniczy się tylko do 

poszerzenia pasa torowego z 2 maksymalnie 
do 6-8 torów. 

W spotkaniu wzięli udział przedsta-
wiciele radziejowickiego samorządu: Wójt 
Gminy Radziejowice Urszula Ciężka i jej za-
stępca Artur Jankowski oraz Przewodniczą-
ca Rady Gminy – Grażyna Górka. Pani wójt 
przypomniała, że ten temat był podejmowa- 
ny w lutym 2020 roku i wówczas najwięk-
sze kontrowersje budziły projekty planów 
odnoszących się do budowy nowej trasy 
kolejowej odchodzące od szlaku CMK prze- 
biegu przez południową część gminy, a szlak  
kolejowym miał przebiegać przez drogą 
krajową S8. – W tej sprawia Rada Gminy 
Radziejowice przyjęła stanowisko w sposób 

zdecydowane negujące przedsięwzięcie w tak 
dużym stopniu ingerujące w nasz teren, bu-
rząc nasze plany rozwojowe, spokojne życie 
mieszkańców i unikalną naturę, jaka znaj-
duje się na tych obszarach  przyrodniczych 
będących pod ścisłą kontrolą ekologiczną...  
– mówiła Urszula Ciężka. Przypomniała za- 
pisy wówczas przyjętego stanowiska, które 
wyraźnie mówiło, że nie ma zgody na wa-
rianty linii kolejowej ingerujące w miejsco- 
we plany zagospodarowania przestrzenne- 
go Gminy Radziejowice i tereny, gdzie bę-
dzie zakłócony ład przestrzenny Gminy. 
Dlatego samorządowcy Radziejowic żądali, 
aby w zakresie rozbudowy linii kolejowych 
wycofać się z pomysłu budowy nowej linii 

Formułowanie Żyrardowskiego Obszaru 
Funkcjonalnego rozpoczęto przed dwoma 
laty i pierwszy dokument w sprawie takiego 
samorządowego porozumienia podpisano 
pod koniec 2021 roku. Od tego okresu roz-
poczęło się tworzenie partnerskiej strategii 
i współdziałanie samorządów, aby być goto-
wym do pozyskiwania zewnętrznych środ-
ków w nowym rozdaniu unijnym – 2021-
2027. Takie plany odnoszą się do rozbudowy 

i modernizacji szlaków komunikacyjnych  
– krajowych i wojewódzkich, a także lokal-
nych i towarzyszącej im infrastruktury, a tak-
że zadań związanych z ochroną środowiska 
oraz integracją mieszkańców w sferze kul-
tury, sportu i rekreacji. W minionych dwóch 
latach wypracowano wiele wspólnych te-
matów i okazało się, że te 23 jednostki sa-
morządowe z trzypowiatowego Subregionu 
Żyrardowskiego wiele łączy. 

– Nasza strategia jest skoncentrowa-
na na tym, aby być gotowym do absorbcji 
środków z poszczególnych programów 
Unii Europejskiej do roku 2029. Gmina Ra-
dziejowice położona w centralnej części 
Żyrardowskiego Obszaru Funkcjonalnego  
z takiego partnerstwa na pewno będzie miała 
możliwość skorzystania w wielu dziedzinach 
życia gospodarczego i społecznego w takim 
międzygminnym porozumieniu – powiedzia-
ła Wójt Gminy Radziejowice Urszula Ciężka.  

Włodarze i skarbnicy z 23 gmin z obsza-
ru ŻOF podpisali dokumenty członkowskie, 
gdyż mają świadomość, że takie między 
samorządowe  porozumienia będą premio-
wane dodatkowymi punktami, podczas 
rozstrzygania kolejnych konkursów na pozy-
skiwanie unijnych pieniędzy. Województwo 
Mazowieckie w ramach polityki regionalnej 
w latach 2021-2027 otrzyma aż 1,7 mld 

euro, co oznacza ok. 8 miliardów złotych na 
zadania w miastach i gminach Mazowsza.

Gmina Radziejowice potwierdziła swoje 
członkostwo w ŻOF. Akces przystąpienia do 
Żyrardowskiego Obszaru Funkcjonalnego 
i porozumienie dotyczące współdziałania 
przy realizacji Mazowieckich Strukturalnych 
Inwestycji Terytorialnych na terenie ŻOF 
podpisały: Wójt Urszula Ciężka oraz Skarbnik 
Marlena Górniewska.

Celem ŻOF jest integracja gmin z subre-
gionu żyrardowskiego oraz wykorzystanie 
ich potencjału do realizacji wspólnych 
projektów, skutecznego podejmowania 
wyzwań, niwelowania barier rozwojowych 
i wzmacniania potencjału społeczno-go-
spodarczego, co przyczyni się do podniesie-
nia jakości życia mieszkańców. Liderem ŻOF 
jest Żyrardów, tutaj także mieści się siedziba 
partnerstwa dla 23 miast i gmin.         ¢

przez teren Gminy Radziejowice w kierunku 
Warki, a wykorzystać tylko i włącznie istnie-
jący szlak CMK. Widać było, że przedstawiciel 
inwestora – Centralnego Portu Komunika-
cyjnego oraz projektanci poważnie potrak- 
towali samorządowe stanowisko. Wpraw-
dzie nie dano pełnej  gwarancji, że nowy 
szlak kolejowy nie zburzy tej części gminy, 
ale na 90 procent stwierdzono, że coś takie-
go się nie wydarzy. Okazało się, że protest 
samorządowy Gminy Radziejowice okazał 
się skuteczny.                                                    ¢
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Dofinansowanie oD Marszałka 
Dla GMiny raDziejowice

złoty chór GauDeaMus z raDziejowic

oD 22 kwietnia nowe zasaDy  
w proGraMie „czyste powietrze”

Ruszyło rekordowe wsparcie Sejmiku Województwa Ma-
zowieckiego dla samorządów i organizacji pozarządowych 
z Mazowsza. 156 inwestycji w subregionie żyrardowskim 
będzie w tym roku zrealizowanych dzięki wsparciu Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego. Ponad 12 mln zł władze regio-
nu przeznaczyły na budowę i remont obiektów sportowych, 
oświetlenie uliczne, budowę chodników i placów zabaw, za-
kup wozów i remont strażnic OSP, ochronę klimatu i powie-
trza, inwestycje w ogrodach działkowych, a także na wsparcie 
inicjatyw młodzieży, seniorów.

W dniu 11 maja Chór Gaudeamus z  Dyrygentką Barbarą 
Paszkiewicz i Dyrektorem GCK Powozownia Agnieszką Rybar-
czyk ruszyli na, przysłowiowo mówiąc, podbój Warty. Udało 
się Chór Gaudeamus z Radziejowic zdobył I miejsce. 

Obowiązkowa lista zielonych urządzeń 
i materiałów (ZUM), jedną szansą na najwyż-
sze dofinansowanie, doprecyzowanie prefi-
nansowania i pełnomocnictwa oraz wzmoc-
nienie budżetu środkami europejskimi  
– to nowości, które od 22.04.2024 r. czekają 
na osoby korzystające z programu „Czyste 
Powietrze”.

W tym roku samorząd województwa reali- 
zuje 22 autorskie zadania i programy wspar-
cia, w ramach których gminy i powiaty z Ma- 
zowsza mogą otrzymać dofinansowanie na wy-
konanie inwestycji ważnych dla rozwoju lokal-
nych społeczności. Na realizację programów 
wsparcia Sejmik Województwa Mazowieckiego 
przeznaczył ponad 1 mld zł. W Subregionie Ży-
rardowskim dofinansowanie z 11 programów 
wsparcia otrzymało 156 projektów. 

Na pierwsze tegoroczne wnioski z  samo-
rządu Mazowsza w tym roku Gmina Radzie-
jowice pozyskała 240.400 złotych, a umowę  
z marszałkiem Adamem Struzikiem  podpisała 
wójt Urszula Ciężka przy kontrasygnacie skarb-
nik Marleny Górniewskiej. W akcie podpisania 
umów samorządowych uczestniczyli również 
przedstawiciele OSP z Radziejowic z prezesem 
i radnym Markiem Leja oraz z OSP w Korytowie 
z radną Pauliną Partyka i naczelnikiem Arturem 
Szczepanikiem.

Dofinansowanie otrzymano na nastę-
pujące zadania:
¡  100. 000 zł na zakup nowego lekkiego 

samochodu dla OSP Radziejowice;
¡ 40.000 zł na modernizację strażnicy OSP 

Korytów;
¡ 45.000 zł na budowę energooszczędne-

go oświetlenia ulicznego w Gminie Radziejo-
wice na terenie sołectw: Chroboty, Kamionka 
i Podlasie,
¡ 45.000 zł na zakup i montaż oświetlenia 

ulicznego w postaci lamp solarnych w Gminie 
Radziejowice na terenie sołectw: Benenard, 
Radziejowice-Parcel i Zazdrość,
¡10.400 zł na zapobieganie bezdomności 

zwierząt w Gminie Radziejowice. 
Łączna wartość dofinansowania ze środ-

ków budżetu Województwa Mazowieckiego 
wyniesie 240.400 zł

Obecna wersja programu z  dnia 22.04.2024 r. zobowiązuje wnioskodawców – od 
14.06.2024 r. – do wyboru pomp ciepła oraz kotłów zgazowujących drewno i kotłów na pellet 
tylko z tych wpisanych na listę ZUM. To ma być gwarancja wyboru urządzeń o potwierdzonej 
jakości, czyli takich, które spełniają deklarowane w karcie produktu i etykiecie energetycznej 
parametry oraz rzeczywiście przełożą się na efektywniejsze ogrzewanie polskich domów.

Nowe zasady stwarzają trzy opcje dla wnioskodawców:
¡wniosek złożony do 21.04 – pozwala na dotację na urządzenia spoza listy ZUM;
¡ wniosek złożony od 22.04 i dowód zakupu urządzenia do 13.06 – pozwala na dotację 

na urządzenia spoza listy ZUM;
¡ wniosek złożony od 22.04 i dowód zakupu urządzenia od 14.06 – dotacja tylko na urzą-

dzenia z listy ZUM.
Zamknięcie listy zielonych urządzeń i materiałów dotyczy również producentów i dystry-

butorów pomp ciepła. Wszystkie pompy ciepła, znajdujące się obecnie na liście ZUM, wyma-
gają uzupełnienia dokumentacji o raport z badań z niezależnych akredytowanych laboratoriów 
z terenu EU lub EFTA. Uszczelnienie listy ZUM obejmuje również kotły zgazowujące drewno 
i te na pellet drzewny. O szczegółach technicznych nowych wymogów, na stronie: czystepo-
wietrze.gov.pl.

Chór Gaudeamus otrzymał zaprosze-
nie i informację o zakwalifikowaniu się na  
I Warcki Festiwal Chóralny im. Marcina Warc-
kiego. Występy i przesłuchania odbywały się 
w urokliwym, gotyckim Kościele p.w. św. 
Mikołaja w Warcie.  Do konkursu przystąpiło 
15 chórów z całej Polski, miedzy innymi Chór 
Gaudeamus w kategorii zespoły wokalne. 
Występującym wnikliwie przysłuchiwało się 
Jury w składzie: prof. dr hab Renata Szera-
fin-Wójtowicz; dr hab. Kinga Litowska – dy-
rygent, chórmistrz i specjalista w dziedzinie 
sztuki muzycznej; dr hab. Paweł Łuczak;   
dr hab. Dawid Ber.

W trakcie prób udało nam się wysłuchać 
kilku prezentacji i występów, które wprowa-
dziły nas w krytyczną zadumę względem 
naszego repertuaru i występu. Oczekując 
na werdykt Jury drzemała w nas nadzieja 
na jakieś wyróżnienie.  Kiedy jego przewod-
nicząca profesor Renata Szerafin-Wójtowicz 
wyczytała nazwę naszego Chóru – radości 
nie było końca. Gaudeamus zdobył złoto 
i I miejsce w kategorii zespołów wokalnych 
na I Ogólnopolskim Festiwalu Chóralnym im. 
Marcina Warteckiego w Warcie. 

– „ Zmierzyłyśmy się naprawdę z wielki-
mi zespołami, , zetknęłyśmy się ze wspaniałą 

społecznością chórów i zespołów wokalnych. 
Jesteśmy niezwykle dumne, że możemy być 
jej częścią reprezentując naszą Gminę Radzie-
jowice. Bardzo dziękujemy naszej Maestrze 
Barbarze Paszkiewicz za przygotowanie, 
ogrom pracy i cierpliwości. Szczególnie dzię-
kujemy Gminne Centrum Kultury „Powozow-
nia” w Radziejowicach, dyrektor Agnieszce 
Rybarczyk za zaangażowanie, opiekę nad 
całym przedsięwzięciem... Jesteśmy bardzo 
wzruszone… – mówiła koordynatora Chóru 
– Justyna Stolarska.

– Jako uczestniczka całej wyprawy i dy-
rektor GCK „Powozownia” pragnę serdecznie 
podziękować za spędzony wspólnie z Paniami 
ten magiczny czas brzmienia wielu głosów. 
Jest to oczywiście zasługa wieloletniej pracy, 
doświadczenia, intuicji i zawodowego słuchu 
Mistrzyni Dyrygentury Barbary Paszkiewicz, 
która od 2017 roku prowadzi zajęcia chóralne 
w GCK „Powozownia”. Pracuje z 10-osobo-
wą grupą Pań, kształcąc ich głosy, dykcję, 
emisję, oddech itp. Drogie Panie, jeszcze raz 
dziękujemy i życzymy wielu sukcesów na 
scenach chóralnych Polski i nie tylko. Zapra-
szamy wszystkich chętnych do naszego Chóru  
– może kolejna kategoria będzie możliwa do 
wygrania…             Agnieszka Rybarczyk
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Strażackie obrady w jednoStkach oSP

Młodzi wiedzą  
jak zaPobiegać PożaroM

Powiatowe zawody  
SPortowo-Pożarnicze MdP

W sobotę 16 marca odbyły się XII Powiatowe Eliminacje 
Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej „Młodzież za-
pobiega pożarom”. Miejscem zmagań druhen i druhów z MDP 
– mistrzów z gmin powiatu żyrardowskiego była remiza OSP  
w Kuklówce Zarzecznej. 

W dniu 9 marca w hali sportowej przy Szkole Podstawowej 
im. Władysława Rdzanowskiego w Radziejowicach, odbyły się 
I Halowe Zawody Sportowo-Pożarnicze Młodzieżowych Dru-
żyn Pożarniczych Powiatu Żyrardowskiego.

W pierwszym kwartale tego roku odby-
wały zebrania sprawozdawczych w Ochotni-
czych Strażach Pożarnych na terenie Gminy 
Radziejowice. Podsumowanie roku 2023  
i przyjęcie planów pracy i funkcjonowania 
jednostek odbywało się w jednostkach: OSP 
Radziejowice, OSP Kuklówka Zarzeczna i OSP 
Korytów.

 W zebraniach wzięli udział przedstawi-
ciele Komendy Powiatowej PSP w Żyrardo-
wie, Zarządu Powiatowego i Gminnego OSP, 
władze samorządu Gminy Radziejowice  
– Wójt Gminy Radziejowice – Urszula Cięż-
ka, Zastępca Wójta Gminy Radziejowice 
– Artur Jankowski i Przewodnicząca Rady  
Gminny Radziejowice – Grażyna Górka oraz 

druhny, druhowie i członkowie MDP wszyst-
kich jednostek. 

Na zebraniach omówiono dokonania 
jednostek w roku 2023, m.in. oddanie do 

Do rywalizacji o mistrzowskie tytuły przystąpiło ponad 30 uczestników z gmin: Mszczo-
nów, Wiskitki, Radziejowice i Puszcza Mariańska - w trzech kategoriach wiekowych.

Komisji przewodniczył prezes ZP ZOSP – Waldemar Suski, sekretarzem był – Tomasz No- 
wakowski a członkami komisji Jan Lipiński, a PSP Żyrardów reprezentowali st. kapitan Jarosław  
Belina – autor pytań i Aleksandra Konarska. Zmagania strażackiej młodzieży obserwowali:  
Komendant PSP Żyrardów st. bryg. Mariusz Tymoszewicz, zastępca wójta Gminy Radziejowice  
– Artur Jankowski, członek władz wojewódzkich OSP – Krzysztof Sobczyk oraz prezesi jednostek  
z gospodarzem – prezesem OSP w Kuklówce – Marcinem Sadowskim.

Zastępca Wójta Gminy Radziejowice Artur Jankowski pogratulował strażackiej młodzieży  
osiągnięcia tak wysokiego poziomu wiedzy i podkreślił, że jest dumny z tego iż kolejna po-
wiatowa rywalizacja MDP odbywa się na terenie Gminy Radziejowice. Dodał, że jest to dobra 
wiadomość dla samorządu, ale też i dla druhów strażaków, którym wyrastają godni następcy.

Prezes Waldemar Suski przedstawił wyniki rywalizacji w Powiatowym Turnieju Wiedzy 
„Młodzież zapobiega pożarom”:

Szkoły podstawowe – kl. I-IV: 
1. Tymoteusz Dudziński – OSP Kuklówka Zarz.;
2. Aleksander Derewenda – OSP Korytów; 
3. Nikodem Arak – OSP Zbiroża;

użytkowania nowej strażnicy OSP Kuklówka, 
zakup sprzętu i wyposażenia oraz sposoby 
jego dofinansowania, statystyki wyjazdów 
do akcji oraz planów jednostek na rok 2024. 

Zarządy jednostek OSP Radziejowice, 
OSP Korytów i OSP Kuklówka otrzymały  
absolutorium na kolejny rok funkcjono- 
wania.                               Tekst, foto: JK.

 

Organizatorem zawodów byli: Wójt 
Gminy Radziejowice – Urszula Ciężka, Sta-
rostwo Powiatowe w Żyrardowie, Komenda 
Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej  
w Żyrardowie i Zarząd Oddziału Powiato-
wego ZOSP RP. Obserwatorami tej strażac-
kiej rywalizacji m.in. byli Komendant PSP  
z Żyrardowie Mariusz Tymoszewicz, pre-
zes Zarządu Oddziału Powiatowego ZOSP 
 – Waldemar Suski oraz prezesi jednostek, 
z których startował ich strażacki narybek  
– członkowie MDP.

W imieniu Wójta Gminy Radziejowice 
w otwarciu zawodów wziął udział Zastępca 
Wójta – Artur Jankowski, który pogratulo-
wał zebranym zaangażowania i życzył spor-
towej i bezpiecznej rywalizacji.

W rywalizacji ze sprawności sportowo
-pożarniczej wzięło udział 70 zawodników  
z 14 drużyn, w tym 9 drużyn mieszanych 
i 3 dziewczęce. Gminę Radziejowice repre-
zentowały drużyny: MDP Radziejowice, MDP 
Korytów oraz MDP Kuklówka.

Z terenu powiatu w rozgrywkach udział 
wzięły drużyny: MDP Michałów 1, MDP Mi-
chałów 2, MDP Michałów 3, MDP Zbiroża 1, 
MDP Zbiroża 2, MDP Osuchów 1, MDP Osu-
chów 2, MDP Nowe Kozłowice, MDP Piekary, 
MDP Jesionka, MDP Żyrardów. 

Zwycięzcami okazali się: dziewczęta 
z MDP Zbiroża i drużyna mieszana z MDP 
Nowe Kozłowice.

Na zakończenie zawodnicy usłyszeli sło-
wa podziękowań i gratulacji, a Gospodarz 
uroczystości – Wójt Urszula Ciężka życzyła 
organizatorom, aby ta impreza weszła do 
kalendarza cyklicznych zawodów sportowo
-pożarniczych powiatu żyrardowskiego.

Najlepsze drużyny tej rywalizacji otrzy-
mały dyplomy, statuetki i nagrody rzeczowe, 
a wszyscy uczestnicy upominki przygotowa-
ne przez sponsorów: firmę Sevroll System 
Sp. z o.o., Kadimex Sp. z o.o., ZPC Flis Sp. J. 
O poczęstunek dla uczestników zadbał Hotel 
Afrodyta Business & SPA z Tartaku Brzózki.

Uczniowie SP kl. V-VIII
1. Emil Dębski – OSP Osuchów; 
2. Kamil Cyrkanowicz – OSP Zbiroża; 
3. Emil Maciejewski - OSP Kuklówka 

Zarz.;Szkoły średnie: 
1. Kuba Badowski – OSP Zbiroża; 
2. Julia Dudek – OSP Mszczonów; 
3. Bartosz Grzelecki – OSP Zbiroża.

Laureaci pierwszych miejsc w poszczególnych kategoriach – będą reprezentowali powiat 
żyrardowski w wojewódzkich eliminacjach Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej „Mło-
dzież zapobiega pożarom” – 2024.

Zwycięży turnieju otrzymali atrakcyjne nagrody ufundowane przez: Gminę Radziejowice, 
Komendę Powiatową PSP w Żyrardowie, Zarząd Oddziału Powiatowego OSP w Żyrardowie, 
Sevroll System Sp. z o.o., Corning Optical Fiber Polska – światłowody oraz OSP Kuklówka Za-
rzeczna.
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W tym roku Szkoła  Podstawowa im. Kornela Makuszyń-
skiego w Korytowie była organizatorem Powiatowej edycji 
Ogólnopolskim Konkursie Bezpieczeństwa Ruchu Drogo-
wego wśród uczniów szkół podstawowych. Wśród najstar-
szych klas VI-VIII bezkonkurencyjni okazali się uczniowie 
Kuklówki Radziejowickiej.

Radziejowice na podium 
powiatowych igRzysk

najważniejsze jest bezpieczeństwo na dRodze

Pod koniec marca odbyła się Gala Spor-
tu Powiatu Żyrardowskiego, podczas której 
uhonorowano najlepsze szkoły w Powiecie 
Żyrardowskim w latach 2022/2023. W ran-
kingu tej sportowej rywalizacji, Szkoła Pod-
stawowa w Radziejowicach im. Władysława 
Rdzanowskiego zajęła II miejsce na podium 
w kategorii dzieci oraz III miejsce w kategorii 
młodzieży. Za zajęcie mistrzowskich miejsc 
w Klasyfikacji Generalnej Międzyszkolnych 
Igrzysk Powiatu Żyrardowskiego, otrzyma-
ła statuetki, dyplomy i bony pieniężne na 
sprzęt sportowy. 

Podczas Gali Powiatowej doceniono 
uczniów za ich pasję i zapał do treningów, 
trenerów i wychowawców sportowej mło-
dzieży, a także wspierających ich i stwarza-
jących warunki na drodze do sportowych 
sukcesów - dyrektorów i samorządowców. 

Powiatową Galę Sportu zaszczycił swoją 
obecnością Tomasz Majewski, złoty medali-
sta Igrzysk Olimpijskich. W części artystycz-
nej zaprezentowali się: Natalia Jędrzejew-

Liderzy Powiatowych 
Igrzysk:

Kategoria dzieci 
– szkoły podstawowe:
1. S.P. nr 3 im. Stanisława Staszica 
w Żyrardowie;
2. S.P. im. Władysława Rdzanowskie-
go w Radziejowicach;
3. S.P. im. Jana Adama Maklakiewi-
cza w Mszczonowie;
4. S.P. rr 4 im. Mikołaja Reja
 w Żyrardowie;
5. SP. im. Marii Kownackiej 
w Wiskitkach.

Kategoria młodzież 
– szkoły podstawowe:
1. S.P. w Mszczonowie;
2. S.P. nr 3 w Żyrardowie;
3. S.P. w Radziejowicach;
4. S.P. w Wiskitkach;
5. S.P. nr 4 w Żyrardowie;

ska, mistrzyni świata IDF w kategorii Free 
Dance, Roksana Michalska, mistrzyni Polski 

PZT Solo Hip Hop, Konrad Dybaś, mistrz Fo-
otball Freestyle oraz grupa taneczna ZS 1.

Powiatowy etap Ogólnopolskiego Tur-
nieju Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego 
szkół podstawowych został przeprowa-
dzony w Szkole Podstawowej w Korytowie 
A. Po praktycznym i teoretycznym spraw-
dzeniu umiejętności i wiedzy – jurorzy  
z najlepszych wybrali mistrzów powiato-
wych laureatów na eliminacje wojewódzkie. 

Klasy IV-V:
I miejsce – Szkoła Podstawowa w Bart-

nikach
II miejsce – Szkoła Podstawowa we 

Franciszkowie 
III miejsce – Szkoła Podstawowa Nr 3  

w Żyrardowie 

IV miejsce – Szkoła Podstawowa  
i w Korytowie A

Grand Prix: Adam Błoński 

Klasy  VI – VIII:
I miejsce – Szkoła Podstawowa w Ku-

klówce Radziejowickiej;
II miejsce – Szkoła Podstawowa Nr 7  

w Żyrardowie; 
III miejsce – Szkoła Podstawowa we 

Franciszkowie; 
IV miejsce – Szkoła Podstawowa  

w Bartnikach. 
Grand Prix: Adam Kucharski 
Atrakcyjne nagrody i pamiątkowe 

dyplomy wręczyli Urszula Ciężka – Wójt 
Gmina Radziejowice, Stanisław Nalej – 

Członek Zarządu Powiatu Żyrardowskiego 
oraz członkowie Jury: Elżbieta Błażejewska 
– Dyrektor SP w Korytowie A, Paweł Mysz-
kowski Wicedyrektor Wydziału Komunikacji 
Starostwa Powiatowego w Żyrardowie, Mar-
cin Szpakowski - Naczelnik Wydziału Ruchu 
Drogowego Policja Żyrardów, Łukasz Drdzeń 
z KPP, Maciej Jankowski, Jarosław Więc-
kowski, Edyta Stachura, Paulina Kobylińska  
i Justyna Klimaszewska.

telefony, któRe mogą nam się pRzydać

Urząd Gminy  Radziejowice, tel. 46 857-71-71  I  Konserwatorzy: sieć wodociągowa: Mirosław Finkelsztajn – tel. 530-416-654;  
Andrzej Finkelsztajn – tel. 530-741-979   I odczyty liczników – 692-606-190 lub 46 854-30-30  I  
sieć sanitarna: całodobowo EL-MECH Konserwacja Kanalizacji tel. 796-559-103
Dzielnicowy  Gminy Radziejowice tel. 506-905-720   I  Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej tel. 46 857-71-22  I  
Gminne Centrum Oświaty tel. 46 857-71-23  I  Gminne Centrum Kultury „Powozownia” tel. 46 856-35-35  I  Pałac Radziejowice tel. 46 857-71-75
Muzeum Lwowa i Kresów, Biniszewicze tel. 602 603 588  I  Gminna Biblioteka im. Jana Pawła II  tel. 46 857-71-50
Szkoła Podstawowa w Radziejowicach  tel. 46 857-70-08 i 46 857-70-34  I  Szkoła Podstawowa w Korytowie A tel. 46 857-51-70
Szkoła Podstawowa w Kuklówce Radziejowickiej tel. 46 857-77-29  I  Przedszkole w Radziejowicach tel. 46 857-71-76  I 
Przychodnia Zdrowia w Radziejowicach tel. 46, 857-71-17, 514-740-908  I  Apteka „ Remedium” w Radziejowicach tel. 46 857-70-15  I  
Poczta w Radziejowicach tel. 887 331 662   I  Bank Spółdzielczy w Radziejowicach tel. 46 857-71-88  I  Parafia w Radziejowicach tel. 46 857-71-18  I  
Parafia w Kuklówce Zarzecznej tel. 22 243-29-82  I  Starostwo Powiatowe w Żyrardowie tel. 46 855-22-19  I  
Komenda Powiatowa Policji w Żyrardowie tel. 47 705-82-00   I  Komisariat Policji w Mszczonowie tel. 47 705-82-60  I  
Szpital w Żyrardowie tel. 46 855-20-11  I  Powiatowy Urząd Pracy w Żyrardowie tel. 46 855-38-12   I  Urząd Skarbowy w Żyrardowie tel. 46 855-35-56

BEZPŁATNY BIULETYN INFORMACYJNY 
URZĘDU GMINY RADZIEJOWICE

Wydawca:  
Urząd Gminy Radziejowice   

ul. Kubickiego 10, 96-325 Radziejowice 
) +48 46 857 71 71    

 FAX: +48 46 857 71 20     
*urzad@radziejowice.pl  

Realizacja zamówienia:  
Tadeusz Sułek Usługi Wydawnicze

 Wydawca „Życia Żyrardowa”  
ul. Okrzei 51 A   

 96-300 Żyrardów, ) 46 855 36 62   
 * zycie@hot.pl

Organizatorami Konkursu byli Elżbieta 
Błażejewska dyrektor szkoły w Korytowie 
oraz wicedyrektor Wydziału Komunikacji 
Starostwa Powiatowego Paweł Myszkowski. 

Na Mazowszu w rywalizacji konkursu 
Bezpieczeństwo Ruchu Drogowego repre-
zentacja Gminy Radziejowice ze Szkoły Pod-
stawowej z Kuklówki Radziejowickiej w skła-
dzie: Dagmara Dziekańska, Adam Kucharski  
i Władysław Brysiak zajęła II miejsce.
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